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Sosedi vzeli stvari v svoje roke
Slovenska vas - Razpotegnjena vas ob 

Breganščici leži na meji s Hrvaško. Od sa
mostojnosti Slovenije po reki teče držav
na meja in na sosednjo stran ni več možno 
skočiti kar iz vasi. To domačinov ne moti, 
saj je blizu maloobmejni prehod. Bolj jih 
jezi to, da je lučaj od vasi proti hrvaškim 
Gadanjcem še nekaj domačij, do katerih 
po slovenski strani ni ceste. Za ta in po
dobne primere ima država projekt povezo
valne ceste na zeleni meji. Občina Brežice 
mora zato, da bi lahko pripravila potrebno 
»papirnato podlago« za novo cesto, spre
meniti občinski plan, a postopki na Mi
nistrstvu za okolje in prostor zaradi spre
membe zakonodaje mirujejo. Župan Ivan 
Molan je ministru Podobniku poslal po
budo, v Slovenski vasi pa poleg ceste čaka
jo še na ureditev struge Breganščice, ki je 
v zadnjem obdobju dvakrat zalila pol vasi. 
Ker gre za mejni vodotok, je za vodno-go- 
spodarsko urejanje odgovorno okoljsko 
ministrstvo oziroma stalna mešana komi
sija za vode, saj nobena stran ne sme delati 
posegov enostransko, brez sprejetega pro
grama. A to se je pred kratkim zgodilo, saj 
so Hrvati na svoji strani brežino nasuli z 
odpadnim materialom in s tem Slovenski 
vasi povečali poplavno nevarnost.

...na strani 3 Hrvati so začeli z nasipavanjem brežine Breganščice, prebivalci v Slovenski vasi se bojijo poplav.
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Savaglas ne bo več izhajal
Imam občutek, da sem "poslovilno pismo”, ki sledi, zapisal že neštetokrat. 

In enkrat, pred dvemi leti, sem ga res. SavaGlas je svojo pot začel pred sedmi
mi leti in pol in se že od prvega dne postavil na negotovo pot. Takratna upra
va je v želji, da bi zagotovila finančno stabilnost in ohranila zaposlitve, ocenila, 
da Posavju manjka tiskana beseda - časopis. V tej točki so videli svojo poslov
no priložnost. Tudi danes bi težko ugovarjali tej odločitvi, dejstvo pa je, da so 
se na tej pogumno zastavljeni poti pojavile težave, ki jih ob sprejeti odločitvi ni 
bilo moč napovedati.

Kaj kmalu se je namreč ugotovilo, da lokalni mediji izključno s proda
jo oglasnega prostora ne morejo preživeti. Ob tej ugotovitvi, se je tako te
danja kot tudi sedanja uprava, obrnila k lokalni skupnosti, saj še danes tr
dimo, daje oziroma bi moral biti lokalni medij z lokalnimi informacijami 
predvsem v njihovem interesu.

Nikakor ne želimo s prstom kazati na posavske občinske uprave, pa ven
dar je tudi v tem primeru potrebno ugotoviti, da je Posavje kot regija preveč
krat samo črka na papirju, pri dejanjih pa nemalokrat šepa; ampak to je njiho
va težava.

Naša težava je, da se v danih okoliščinah pravilno odločimo.
Ni lahke odločitve, še posebej, če so povezane z ljudmi in emocijami, a 

sprejeti jo moramo.
20. decembra bo izšla zadnja številka SavaGlasa.

Edvard Štraus, direktor

Tožilci se bodo selili, 
a prostore ohranili

Krško - Občina Krško je na Cesti krških žrtev 15 a zgradila poslovni objekt 
T izmeri 730 m2. Vanj se bo v začetku prihodnjega leta preselilo Okrožno dr
žavno tožilstvo Krško, ki trenutno zaseda 600 m2 površin občinski stavbi v 
raškem. Občina je objekt zgradila prav z namenom, da zamenja novozgra- 
i.eih objekt s sedanjimi prostori tožilstva, ki so last ministrstva za pravosod- 
]e; V občinsko stavbo bi občina rada preselila svoj oddelek za javne finance, 
** gostuje v najetih prostorih zunaj občinske stavbe.

Kot kaže, je šlo za račun brez krčmarja. Ministrstvo za pravosodje ni pri
javljeno zamenjati prostorov, temveč se je odločilo, da svoje stare prostore 
j občini obdrži, novo stavbo pa vendarle odkupi, a ne po taki ceni, kot jo je 
določil od občine izbrani cenilec. Občina je v strahu, da iz upravnega sedeža 
Pokrajine ne pobegne še kakšna državna služba, pristala na pogoje Ministr- 
^va za pravosodje, še posebej, ker je to izjavilo, da bo vendarle skušalo rešiti 
Pr°storsko stisko krškega okrajnega sodišča.

...na strani 4

Gimnazijci 
z novo 

predstavo
Brežice - Gledališka skupina bre

žiških gimnazijcev, ki deluje pod 
okriljem KUD Franjo Stiplovšek, je 
tudi v letošnji sezoni naštudirala gle
dališko predstavo. Potem ko se je 
pred dvema letoma predstavila z iz
redno zahtevno igro Plešasta pevka, 
sicer komedijo absurda, ki je trd oreh 
tudi za profesionalne igralce, in lan
ski uspešni odrski postavitvi Viso
ke pesmi, so se letos lotili antične ko
medije in pod režiserskim vodstvom 
prof. Alenke Šet bodo zaigrali Ari- 
stofanovo Lizistrato.

V predstavi gre za ženske iz različ
nih grških polisov, ki pod Lizistrati- 
nim vodstvom sklenejo, da bodo svo
je može, željne vojskovanja, spravile 
k pameti in k domačem ognjišču. To 
storijo tako tako, da jim odrečejo za
konske radosti. S svojo žrtvijo doseže
jo v deželi težko pričakovani mir.

Premierna predstava bo v torek, 27. 
novembra, ob 19. uri v Prosvetnem 
domu v Brežicah, za tem pa bodo s 
predstavo gostovali še 7. decembra 
ob 19. uri v kulturni dvorani v Sevni
ci in naslednji dan, 8. decembra, še v 
Domu 14. divizije na Senovem. J.K.

Montaža katalizatorjev 
in izpušnih sistemov

j

Jožica Novak Krajšek s.p,
Ob potoku 10, Novo mesto: 07/33 46 112

Večnamenski dom bo - 
brez referenduma

Dolenja vas pri Krškem - Predsednik KS Dolenja vas Branimir Vo- 
dopivc in direktor SL Inženiringa Silvo Lopatič sta podpisala pogodbo o 
gradnji večnamenskega doma, ki si ga krajani že dolgo želijo. V ta namen 
so ob lanskih lokalnih volitvah izpeljali celo referendum za uvedbo kra
jevnega samoprispevka, a ni uspel.

Gradnja doma, vrednega milijon tolarjev, se bo začela takoj, ko bodo to 
dopuščale vremenske razmere. Za financiranje do tretje gradbene faze v vi
šini 400.000 evrov bo poskrbela krajevna skupnost, kasneje pa naj bi se v iz
gradnjo vključila še občina. Ta je sprva računala na sredstva za razvoj po
deželja, a omenjena naložba ne izpolnjuje kriterijev za sofinanciranje iz teh 
sredstev.

Večnamenski dom naj bi odprli ob krajevnem prazniku 15. avgusta 
prihodnje leto. N.Č.C.

Podpis pogodbe v Dolenji vasi

■■Če želite postati vidni, če želite postati brani, pišite, fotografirajte, oglašujte v našem časopisu... pokličite 07/49-91.-Z50
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Naložbe v družbeno dejavnost potrjene

Bazen in knjižnica
Krško - Občinski svetniki so na zadnji seji, ki se bo nadaljevala danes popoldne, 
govorili o razvoju visokega šolstva v Krškem, saj se bo Fakulteti za logistiko že v 
novem študijskem letu pridružila fakulteta za energetiko. Osrednjo pozornost 
pa so namenili naložbam v družbene dejavnosti. Svetniki so potrdili vse predla
gane investicijske projekte, ki naj bi bili realizirani v prihodnjih letih.

OŠ Jurija Dalmatina Kr
ško naj bi tako že v prihod
njem letu dobila telovadni
co v neposredni bližini šole, 
saj sedanja telovadnica s 437 
m2 površin ne zadošča več za 
kakovostno izvajanje športne 
vzgoje. Vrednost investicije 
je milijon in 800 tisoč evrov. 
V programu investicij je tudi 
vrtec pri OŠ Raka in preure
ditev šole za zagotavljanje po
gojev devetletke v znesku 2 
milijona 300 tisoč evrov. Za
radi prostorske stiske naj bi 
se leta 2009 začela tudi do
zidava OŠ Leskovec pri Kr
škem, vrednost ocenjenih 
del pa je 2 milijona 360 tisoč 
evrov. Občinski svet je potrdil 
tudi predvideno obnovo gra
du Rajhenburg, ki je spome
nik državnega pomena. Veči
no sredstev od predvidenih 3 
milijonov in 800 tisoč bo za 
obnovo prispevala Evropa.

Kot dva največja projek
ta prihodnjih let župan Franc 
Bogovič izpostavlja projekt 
knjižnice v samem mestnem 
jedru in izgradnjo olimpijske
ga bazena. Knjižnico, ki naj 
bi si pridobila status regijske 
knjižnice, naj bi začeli gradi
ti leta 2010, gradnja pa naj bi 
bila zaključena leta 2012. Spr

va je bila predvidena fazna 
izgradnja knjižnice, a se je 
izkazalo, da je to nesmisel
no. 3100 m2 velik objekt je 
ovrednoten na 5 milijonov 
evrov. Še obsežnejši projekt, 
ki je razpravljalcem vzel tudi 
največ časa v občinskem sve
tu, pa je izgradnja novega 
bazena. Med tremi varianta
mi - pokrit olimpijski bazen, 
olimpijski bazen pod balo
nom in mali bazen - so se 
svetniki odločili za prvo va
rianto- za bazen olimpijskih 
dimenzij 50 krat 25 m v po
kriti izvedbi na lokaciji južno 
od krškega stadiona. Gre si

cer za zelo problematično lo
kacijo, ki je poplavno ogrože
na, a strokovnjaki s krškega 
Savaprojekta so zagotovili, da 
se da z razmeroma nizkimi 
sredstvi doseči protipoplav
ni nivo. Sočasno z gradnjo 7 
milijonov evrov vredne inve
sticije pa ne bo mogoče obna
vljati bazena v Brestanici, am
pak bo omogočeno le njegovo 
letno delovanje. Prav tako je 
bilo predlagano, da naj bi se 
zaprla oba bazena v osnovnih 
šolah - v Leskovcu in v Kr
škem, čemur pa so nekateri 
odločno nasprotovali.

Nada Černič Cvetanovski

Predstavniki in uporabniki družbenih dejavnosti so prišli 
poslušat, kako na njihove investicije gledajo svetniki.

Vino Brežice že 
v zasebnih rokah

Brežice - Zadnjega oktobra je glavni direktor Vina Bre
žice Mihajlo Čule na zboru delavcev zaposlenim sporo
čil, da je odkupil večinski delež podjetja in s tem postal 
njegov 98,6-odstotni lastnik. Iz Brežic se je umaknila 
družba Koroške trgovine, ki je prevzela brežiško podje
tje in obljubljala njegov razcvet, a se je kmalu izkazalo, 
da lastniki niso kos proizvodnji pijač in so se odločbi za 
prodajo. Vino Brežice, ki po besedah glavnega direktor
ja ohranja sedanje ime, bo poslej družinsko podjetje.

Mihajlo Čule pravi, da ima 
tudi podporo 122-članskega 
kolektiva in zato lahko načrtuje 
večja vlaganja. Ker se povečuje 
prodaja njihovih brezalkohol
nih pijač, sirupov in vina - letos 
bodo proizvedli že skupno 50 
milijonov pijač - se pripravljajo 
na nakup novih strojev za napi
hovanje plastenk in postavitev 
skladiščnih prostorov v Šentle- 
nartu, na Bizeljskem pa so se že 
lotili sanacije vinogradniških 
površin. Pri vlaganjih računa
jo na domače vire in evropski 
denar, posebej še, ker naj bi pri
hodnje leto bili pripravljeni na 
odkup grozdja in pridelavo v 
Orešju. Povrniti namreč želi
jo ugled belih in rdečih bizelj
skih vin ter pridelovati modro 
frankinjo. Na dvorišču podje
tja bodo vlagali tudi v 1500 m 
globoko vrtino, da bi si za svo
je brezalkoholne pijače - njiho
va blagovna znamka naj bi zato 
nosila ime Mila vode - zagoto
vili neoporečno vodo. Mimo 
tega načrtujejo odkup svoje 
nekdanje poslovne stavbe od

Mihajlo Čule

SKB in pripravo novih vsebin, 
menda v sodelovanju z univer
zami celo uvedbo naravoslov
nega študija.

Glavni direktor verjame v 
prihodnost ter razvoj Vina Bre
žice; z odpiranjem meje računa 
seveda tudi na bližino Zagreba, 
kjer jih kupci že poznajo, opti
mističen pa je še zato, ker se je 
zadolženost podjetja močno 
zmanjšala in ne bo težko porav
navati dolgoročnih kreditov.

Na novinarski konferenci 
na začetku decembra bo glav
ni direktor Mihajlo Čule že 
lahko predstavil podrobnosti, 
morebiti pa tudi nove blagovne 
znamke in nove produkte.

Vlado Podgoršek

Kdo bo 
»podjetnik 

leta«?
Slovenija, Krško - Prizna

nje Podjetnikleta je najstarejše 
slovensko priznanje podjetni
kom, podjetnicam in podjet
niškim skupinam, ki ga že od 
leta 1991 podeljuje revija Pod
jetnik. Posebna komisija se je 
letos odločila za tri nominaci
je, ki predstavljajo podjetniški 
duh v tradicionalnih dejavno
stih. Za naziv Podjetnika leta 
se poleg ustanoviteljice Špas 
Teatra Urške Alič Flajnik in 
direktorice podjetja Rima Na
taše Ratej potegujeta tudi po
savska sadjarja Ivan in Bo
štjan Kozole.

Izjemna zgodba o družin
skem podjetništvu Kozole
tovih se je začela z očetovo 
odločitvijo, da odkupi »ne
produktivni« sadovnjak. Leta 
1995 je bilo ustanovljeno pod
jetje Evrosad, kjer se je zapo
slil tudi sin Boštjan, ki je kot 
diplomant Visoke šole za pod
jetništvo začel vnašati nove 
profesionalne rešitve. Sledi
la je širitev poslovanja v tu
jino. Pri tem so izbrali tri, za 
naše sadjarje netradicionalne 
trge, ruskega, skandinavskega 
in angleškega. Danes podjetje 
obvladuje prek 500 ha nasa
dov jabolk, hrušk in breskev. 
Zaposluje 96 ljudi, lanski let
ni promet je dosegel 5,4 mili' 
jona evrov.

Izbor letošnjega že 17. podjet
nika leta je bil sinoči (sreda, 21- 
novembra). J.K.

Medobčinska
tekmovanja

Občine Brežice, Krško in 
Sevnica, ki predstavljajo je
dro bodoče posavske pokra
jine, so od nekdaj uspešno 
sodelovale na kulturnem 
področju, saj so bile znane 
po številnih in tudi odlič
nih pevskih zborih, pa mor
da še bolj po kakovostnih pi
halnih orkestrih. Nekoč je 
presežnike dosegala gleda
liška ljubiteljska dejavnost 
in beležili smo razrast glas
benih skupin, posebej moč
no pa je bilo tudi sodelova
nje na športnem področju. 
Na sindikalnih igrah in pr
venstvenih srečanjih so se 
merili zlasti rokometaši in

zdravega športnega duha zdaj 
posavske občine tekmujejo na 
drugih področjih.

Vse skupaj so se dobro leto 
zapletale okrog sedeža pokra
jine, saj je s političnim kupč
kanjem zdaj marsikaj druga
če. Po zadnjem predlogu naj 
bi namreč bil sedež uprave 
pokrajine v Krškem, pokra
jinskega sveta pa v Brežicah. 
Vsaj začasno. Brežice in Krško 
pa se medtem še naprej zaple
tata okrog lokacije za konč
no odlagališče nizko in sre
dnje radioaktivnih odpadkov, 
s tem da Brežice dajejo še po
budo o drugačni delitvi kola
ča na račun prisotnosti krške 
nuklearke. Ostale štiri občine 
- Bistrica ob Sotli, Kostanje
vica na Krki, Radeče in Sev-

Novinarji v svetniških klopeh

nogometaši. Samo spomni- niča - se v teh spopadih drže 
mo na prestižne nogometne bolj ob strani, računajoč na 
tekme med Brežicami, Kr- razrez kolača kje drugje, 
škim in Senovim! Pa na vro- Brežiška, krška in sevni- 
če rokometne dvoboje ekip ška občina seveda tudi sicer 
iz Radeč, Krmelja, Krškega, dajejo osnovni utrip Posav- 
Brežic in Dobove. Namesto ju, med njimi pa je čutiti pov-

POSAVSKE MUSIČE
sem drugačno tekmovalnost, 
kakršna je nekoč bila na kul
turnem ali športnem podro
čju. Kot da hoče vsaka lokalna

novo stanovanje, namreč hi- 
šniško pri stadionu, zdaj de
nimo domači gradbinci že 
zastavljajo gradnjo sodobnih

bitvi občinskega središča, kjer 
zima že testira, kako se bodo 
obnesli kitajski pločniki.

Energetski turizem
Očitno pa je, da bo od obi

skov, s katerimi najvišji pred
stavniki občinskega življe
nja na tujem testirajo izkušnje 
drugih, odvisna tudi usoda 
posavskih energetskih objek
tov. Posebej za predstavnike 
brežiške občine, njihove ob
činske svetnike, vodstveni od
bor lokalnega partnerstva ter 
krajane Šentlenarta velja, da 
se želijo na lastne oči prepriča-

Vlado Godler in Tit Turnšek 
skupnost kar naenkrat reši
ti vse svoje komunalne pro
bleme in župani v kar največji 
meri izkoristiti svojo stran
karsko pripadnost, Brežičani 
pa še posebej ministrovanje 
Andreja Vizjaka. Od tod zato 
bogata naložbena dejavnost 
in zlati časi za domače grad
bince, za podjetnike, ki so na
domestili operativo nekda
njega novomeškega Pionirja 
ali SGP Sevnica. Pridružuje
jo se jim gradbeni odseki po
savskih komunalnih podjetij 
in zato v vsakem občinskem 
središču ali njegovi okolici ra
stejo novi industrijski objek
ti, čistilne naprave in kroži
šča, posodabljajo se občinske 
ceste. In razrašča se stano
vanjska gradnja; v Brežicah, 
kjer so v zadnjem poldrugem 
desetletju zgradili eno samo

blokov na Marofu in v Hra- 
stinci. Pa še nista povsem za
sedena zadnja dva bloka v me
stnem središču in pri Šparu! 
Bodo vsa nova stanovanja res 
zasedli policisti, špediterji in 
cariniki s schengenske meje, 
pa piloti in letalski mehaniki 
s cerkljanskega letališča? Naj 
se pobožne želje tudi uresniči
jo! Seveda pa je medobčinsko 
tekmovanje očitno tudi pri 
gradnji parkirišč za osebna 
vozila, namenjenih predvsem 
občinskim uslužbencem. Kr
ško medtem vodi na področju 
visokošolskega izobraževanja, 
Brežice in Sevnica so jih pre
hitele z novo knjižnico, bodo 
pa Brežice gotovo zaostale pri 
gradnji bazena, če bodo že 
kdaj zgradile vsaj prvo špor
tno dvorano! Seveda pa ima
jo Brežice primat pri posodo

Darko Jelčič
ti o dobrih in slabih izkušnjah 
izrabe vseh vrst energije. Od 
tod zato strokovne ekskurzi
je na Švedsko, v Nemčijo in 
Avstrijo ter zdaj še v Francijo, 
čemur bi lahko rekli pravcati 
energetski turizem. In od tod 
predlog, naj bi ob poslovnem, 
tranzitnem, verskem in dru
gih vrstah turizma uvedli še 
energetski turizem. Morda bi 
ga lahko podprli in poučeva

li tudi na bodočih fakultetah 
za energetiko v Krškem in na 
fakulteti za turizem v Breži
cah. Verjetno bi se v energet
ski turizem z veseljem vklju
čili novinarji; tudi tisti, ki 
so zadnjič sedli v tesne klo
pi krške sejne dvorane pred 
župana Franca Bogoviča, in 
oni, ki jih je z optimističnimi 
napovedmi na tiskovni kon
ferenci razorožil sevniški žu
pan Kristijan Janc. Medtem 
v vrstah posavskih seniorjev 
ni nikoli čutiti posavske raz
klanosti, morda tudi zato, 
ker sta med njimi dva izku
šena in uglajena diplomata 
Vlado Godler in Tit Turn
šek. Največ izkušenj s po
dročja sadjarstva pa ima na 
jugu države verjetno Darko 
Jelčič z Oklukove Gore, zla
sti še z gojenjem tako močno 
uveljavljenih jabolk topaz- 
Kot prvi predsednik nekda
nje Sadjarske zadruge P°' 
savje ima zdaj edini licenc0 
za prodajo sadik topaza.

In za konec le še hvaležen 
in spoštljiv spomin na nek
danjega predsednika skup
ščine občine Sevnica Marja
na Gabriča. Njegovo zadnje 
slovo (na pogrebu se je tri0 
toliko ljudi, kot da gre za vi
sokega državnika) je poka
zalo, kako priljubljen je ki*’ 
koliko vrlin je imel in kak0 
je združeval tudi različn0 
misleče. Marjan je bil risu 
kurirček Marjanček, o juna
štvih katerega so starejše ge
neracije prebirale v osn°v 
nošolskih čitankah!

Vlado Podgor&
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Hrvati so začeli urejati brežino Breganščice brez dogovora s Slovenijo

Enostranski poseg ustavljen
Slovenska vas - V Slovenski vasi teče meja med Slovenijo in Hrvaško po rečici Breganščici, ki je v zadnjih 
petih letih na slovenski strani dvakrat močno poplavila. Pred štirinajstimi dnevi so na hrvaški strani za
čeli na brežino navažati gramoz, ki polzi v strugo in s tem povečuje poplavno ogroženost Slovenske vasi. 
Predsednik vaškega odbora Franc Golobič je o dogajanju obvestil Vodnogospodarsko podjetje Novo me
sto, saj so vaščani sumili, da ne gre za dela, dogovorjena na slovensko-hrvaški komisiji za vodno gospodar
stvo, in niso se zmotili.

Breganščica je v poplavah 
pred dvema letoma zalila trav
nike in kleti hiš. Rečica, ki 
zgleda bolj kot potok, ob veli
kih neurjih pokaže razdiralno 
moč in v desetletjih se je struga 
v delu, ki teče skozi Slovensko 
vas, precej spremenila. V Jerši
ni so nekoč igrali nogomet, a je 
del travnika požrla voda. Ni 
samo narava tista, ki se spre
minja, vpliv na to, da si voda 
utira nove poti, imajo tudi ne
strokovni posegi človeka. Va
ščani zato s strahom opazuje
jo, kako na hrvaški strani raste 
nasip ob rečici, s tem pa se po
večuje poplavna ogroženost na 
slovenski strani.

Predsednik Vaškega odbo
ra Slovenska vas Franc Go
lobič je o dogajanju obvestil 
VGP Novo mesto in mag. Ro
berta Kepo iz novomeške iz
postave Agencije RS za oko
lje, ki je član stalne mešane 
komisije za vodno gospodar
stvo. Martin Škrbec iz VGP 
je prišel na ogled terena, pri
pravil pisno in slikovno poro-

Sporazuma o delitvi 
premoženja niso sprejeli

Kostanjevica na Krki - Občinski svetniki so se pred 
časom že seznanih s sporazumom, ki govori o razde
litvi premoženja in ureditvi premoženjsko pravnih 
razmerij med občino Krško in novo občino Kosta
njevica in imeh nanj vrsto pripomb. Tudi na zadnji 
seji, ko naj bi sporazum sprejeU, so presodili, da lah
ko iztržijo več, zato so župana Mojmira Pustoslem- 
ška zadolžih, naj se s Krčani še malo pogaja.

se usklajujejo posegi vanje. 
Strokovni službi obeh strani 
pripravita program za vzdr
ževanje vodne infrastruktu
re, vodnih in priobalnih zem
ljišč. Podkomisija za vodno 
območje Sotle, Save in Kolpe 
predloga obeh strani uskla
di in sprejme letni plan vzdr
ževanja teh voda ter priobal
nih zemljišč. Posegi na lastno 
pest na nobeni strani niso do
voljeni.

» S hrvaškimi sosedi ima
mo prijateljske odnose, tod 
okoli je veliko mešanih za
konov in želimo drug druge
mu dobro, vasem pa razvoj. S 
tem, ko smo prijavili dela na 
Breganščici, ne želimo niko
mur škodovati, toda dolžni 
smo zaščiti sebe pred še večjo 
možnostjo poplav,« je odlo
čen Golobič.

V Slovenski vasi želijo, da 
bi urejanje Breganščice čim 
prej prišlo v program mešane 
komisije, za kar se zavzemajo 
tudi na brežiški občini. Župan 
Ivan Molan se je še posebej 
obrnil na pristojno ministr
stvo po zadnjih poplavah, ko 
je obiskal prizadeto vas.

Branka Dernovšek

Romski svetnik na »čakanju«
Krško - Romski svetnik Zdravko Kovačič je nepre
klicno odstopil in svetniki bi morah sprejeti ugoto
vitveni sklep o prenehanju njegovega mandata, ven
dar tega niso hoteli sprejeti, saj menijo, da si Romi s 
svojim obnašanjem ne zaslužijo, da bi imeh svojega 
predstavnika v občinskem svetu. S tem so kršili za
kon o lokalni samoupravi.
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Martin Škrbec in Franc Golobič

čilo ter ga poslal na Ministr
stvo za okolje in prostor. Mag. 
Kepa je sprožil problem na 9. 
sestanku slovensko-hrvaške 
podkomisije za vodno območ
je Sotle, Save in Kolpe, ki je bil 
14. novembra v Podčetrtku. 
»Slovenska stran je hrvaško 
obvestila o dovozu in deponi
ranju odpadnega materiala na 
poplavno območje Bregane in 
zahteva, da sprejme vse ukre
pe za ohranitev obstoječega 
vodnega režima. To pomeni, 
da se material umakne. Skle

pe sestanka podkomisije bo 
obravnavala mešana komisija 
za vodno gospodarstvo,« pra
vi mag. Kepa.

Urejanje mejnih vodoto
kov med Slovenijo in hrvaško 
se izvaja na podlagi Zakona o 
ratifikaciji pogodbe med obe
ma vladama o urejanju vod
nogospodarskih razmerij in 
Uredbe o ratifikaciji pravilni
ka stalne mešane komisije za 
vodno gospodarstvo. Na pod
lagi teh dveh zakonskih aktov 
stalna komisija tudi deluje. V 
njej so predstavniki obeh dr
žav in preko te komisije pote
ka reševanje vprašanj v zvezi 
z mejnimi vodotoki oziroma

Krški občinski svetniki so 
omenjeni sporazumom o deli
tvi premoženja sprejeli že pred 
časom. Kot je znano, sta dve 
poglavji v sporazumu še odprti 
- renta zaradi jedrskega objek
ta, ki jo dobiva krška občina 
in je ne namerava deliti z ni
komer, ter neporavnane obve
znosti do Prekope, ki je bila v 
lanskem letu predvidena za ob
novo, pa se to ni zgodilo. Krški 
svetniki so pooblastili župana 
Francija Bogoviča, da se lah
ko s Kostanjevičani še poga
ja glede višine sredstev za Pre
kopo, medtem ko je zadeva o 
renti zanje zaključena. Občin
ski vodstvi sta se tako pogodi
li še za 125 tisoč evrov doda
tnih sredstev, ki naj bi jih dobila 
Kostanjevica, in s tem naj bi bil 
Problem rešen. A kostanjeviški 
svetniki so tak predlog dobih

šele na seji sveta, zato se o njem 
niso mogli izreči. Vzeli so si čas 
za premislek, o tem pa se bodo 
odločali na seji občinskega sve
ta, ki bo 26. novembra.

Kostanjeviški občinski svet
niki tudi menijo, daje to idealni 
trenutek, ko lahko še kaj več iz
tržijo za svojo občino, saj kasne
je te možnosti ne bodo več ime
li. Mnogi so tudi prepričani, da 
jim pripada še denar od rente, 
čeprav uredba govori, da pripa
da območju z radiusom 1,5 km 
od jedrskega objekta. A Kosta
njevičani bi na vsak način žele
li dobiti 9 odstotkov denarja, ki 
se zliva v krški proračun. Svet
nik Joško Cunk je dejal, da se 
krški denar od rente ne porablja 
le za območje okrog nuklearke, 
ampak z njim asfaltirajo bohor- 
ske ceste. Žatorej bi lahko tudi 
kostanjeviške. N.Č.C.

pe občinskega sveta se je prvič udeležila tudi direktorica ob- 
ln$ke uprave Judita Lajkovič.

Romski svetnik Zdravko 
Kovačič je odstopil zaradi priti
skov sokrajanov, ki so mu gro
zili celo z ubojem in očitali, da 
v dveh mandatih ni nič sto
ril zanje. Krški svetniki menijo 
drugače in v razpravi se je prvi 
oglasil Dušan Šiško, ki meni, 
da bi se občinski svet moral 
odločno upreti takim postop
kom in javno protestirati, saj 
bi sprejem odstopa sedanjega 
romskega svetnika in volitve 
novega svetnika pomenih zma
go nasilja nad mirnim reševa
njem problemov. V razpravi so 
se Šišku pridružili še nekate
ri drugi svetniki, ki so poročali 
o težavah, ki jih na terenu pov
zročajo Romi. Tako s hlevov in 
pašnikov izginja živina, Romi 
so oboroženi, prevažajo se brez 
vozniškega dovoljenja in z nere
gistriranimi avtomobili, v goz
dovih kradejo drva in se nase
ljujejo, kjer jih je volja. Tako je 
po uradnih podatkih Upravne 
enote Krško na naslovu Stra
ža pri Raki 31 prijavljenih 51 
občanov, na naslovu Gorica 40 
kar 172 občanov, na Drnovem 
na enem naslovu 38 občanov in

na hišni številki Loke 20 še 64 
občanov. »Ali je kdo tam videl 
bloke ali stolpnice, da lahko na 
enem naslovu živi toliko oseb,« 
se je spraševal Šiško, ki je za se
boj potegnil še druge svetnike, 
da so udarili po Romih. Končni 
rezultat se je pokazala v glaso
vanju; sklep o prenehanju man
data Zdravku Kovačiču ni bil 
izglasovan.

Toda Občinski svet občine 
Krško v konkretnem primeru 
ni ravnal zakonito. Mandat ob
činskega svetnika iz vrst rom
ske skupnosti tako formalno še 
ni prenehal in občinska volilna 
komisija nima podlage za raz
pis nadomestnih volitev.

Župan Franci Bogovič kot 
prvi varuh zakonitosti v občini 
Krško seje odločil, da zadrži ne
zakonit sklep občinskega sveta, 
sklepanje o odstopu romskega 
svetnika pa ponovno uvrsti na 
dnevni red občinskega sveta. 
Na 16. seji je bila ta točka uvr
ščena na konec dnevnega reda. 
Ker je bila ob pol desetih zvečer 
seja prekinjena, bodo svetniki o 
tem odločali na današnjem na
daljevanju seje. N.Č.C.

Po Zakonu o lokalni samoupravi ima svetnik Kovačič 
možnost, da s sprožitvijo upravnega spora doseže razvelja
vitev sklepa. To je sicer težko verjetno, saj je nepismenemu 
svetniku že odstopno izjavo spisal občinski tajnik Tomaž 
Petan. Nekateri so zato menili, da to ni zakonito, podžupa
nja Ana Nuša Somrak pa pojasnjuje, da Petan kot občinski 
uslužbenec pogosto pomaga občanom tako pri tolmačenju 
določenih predpisov kot pri operativnih zadevah.

SavaGlas,g2.71.2007

zanimivo branje
Vojaška diplomacija - 7

Polkovnik Vladimir 
Vauhnik

Vojaška diplomacija pomeni za 
slovensko državo nov in pomem
ben izziv. Prvi naš vojaški atašeje 
bil polkovnik Bogdan Koprivni
kar v Budimpešti aprila 1994. Med tiste najbolj znane 
iz 20. stoletja pa spada polkovnik Vladimir Vauhnik, 
Slovenec, kije služboval na poslaništvu Kraljevine Ju
goslavije v Berlinu pred pričetkom druge svetovne voj
ne (1938-1941). V nadaljevanju (v treh delih) bomo 
povzeli po knjigi»Vojaška in obrambna diplomacija« 
avtorja dr. Milana Jazbeca, kije izšla letos jeseni.

Vojaška diplomacija je posebna vrsta diplomacije, ki se uk
varja z izvajanjem vojaške in obrambne politike. Njen namen je 
vzpostavljati, razvijati in poglabljati odnose in sodelovanje med 
oboroženimi silami dveh držav. Izvaja jo poseben diplomat, ki 
se spozna na te zadeve in se imenuje vojaški ataše. Med nje
gove bistvene naloge spadajo proučevanje in spremljanje stanja, 
razvoja in delovanja oboroženih sil sprejemne države. Vojaški 
ataše o teh dognanjih poroča svojemu obrambnemu ministrst
vu. Prav tako vzpostavlja in razvija sodelovanje s predstavniki 
oboroženih sil obeh držav ter pripravlja in organizira obiske vi
sokih vojaških predstavnikov. Pri svojem delu uporablja različne 
metode dela; za vojaške atašeje večkrat slišimo, da so bili vohu
ni v uniformah, danes pa predvsem, da so častniki z diplomats
kim potnim listom. Njihov namen je še vedno pridobivati infor
macije, vendar je danes to drugače, ko je stopnja sodelovanja 
držav in njihovih vojska bistveno večja kot v preteklosti.

Vauhnik je bil poslan v Berlin zaradi svojih izjemnih sposob
nosti. Njegovo delo je potekalo v zelo zahtevnih in zapletenih 
mednarodnih okoliščinah, ki so pripeljale do druge svetovne 
vojne. Takšne razmere predstavljajo za vsakega diplomata 
poseben profesionalen izziv in tudi veliko osebno tveganje.

Diplomati so lahko uspešni, če imajo stike v različnih 
družbenih krogih sprejemne države, kar je Vauhnik zelo do
bro vedel. Spreten diplomat izkoristi vsako priložnost za nave
zovanje stikov; svoj nastopni obisk in obiske visokih predstavnik
ov svoje države, izročanja in sprejemanja odlikovanj, obiske 
različnih prireditev, potovanja po sprejemni državi in podobno. 
Ob nastopu delaje takih zvez malo, razvijejo se pozneje, skozi 
redno delo. Včasih pri tem pomaga naključje, še posebej, če je 
diplomat zelo dejaven.

Polkovnik Vauhnik si je pridobil veliko zvez ob obisku ju
goslovanskega kneza Pavla v Berlinu. Številni visoki predstavni
ki države gostiteljice so se nanj obračali neposredno in srečal je 
vrsto pomembnežev, med drugim tudi Himmlerja, ko mu je os
ebno izročil odlikovanje. Dobro seje poznal tudi z Goringom, s 
katerim je imel več srečanj glede dobav nemških letal Kraljevi
ni Jugoslaviji. Ob enem takih obiskov je Vauhnik napeljal bese
do na število nemških divizij in kot mimogrede omenil številko 
160, maršalu pa je samovšečno ušlo: »Kaj, 160 divizij? Spomla
di jih bo popolnoma pripravljenih 240. To mi lahko verjamete!« 
Ta podatek je z najvišjega mesta potrdil sume, daje cilj tako ve
like vojske že čez tri, štiri mesece lahko samo napad na Sov
jetsko zvezo.

Vauhnik je imel navado, daje šel ob večerih posedet v kak 
lokal in opazovat življenje Berlinčanov ter vpliv vojne na različne 
ljudske plasti. Vojaški atašeji so se redno dobivali med sabo in 
primerjali zbrane informacije. Enkrat mesečno so se vsi zbrali v 
elitni restavraciji »Horcher« in včasih so tudi gostili izbrano sku
pino višjih nemških častnikov. Torej, načrtno oblikovana borza 
informacij, kjer si odvisen od svojega znanja in spretnosti.

Podrobneje piše Vauhnik o tem v svojih spominih »Nevid
na fronta: spomini jugoslovanskega vojaškega atašeja v Berlinu 
1938 - 41«, ki so izšli v Ljubljani leta 1972.

(Nadaljevanje prihodnjič)

Renta tudi posameznikom?
Ljubljana, Krško - Najbližjim sosedom nuklearke v Krš

kem, ki si že dolgo prizadevajo za se bode želje morda le ures
ničile, je poročala dopisnica Radia Slovenija iz Posavja Irena 
Majce. Na Inštitutu za javno upravo so namreč pripravili štu
dijo upravnih možnosti prebivalcev občine Krško za uveljavi
tev pravičnega nadomestila posameznikom zaradi negativnih 
vplivom iz nuklearke. Zakon pred ionizirajočimi sevanji in je
drsko varnost iz leta 2004 predvideva nadomestilo zaradi bliži
ni jedrskega objekta, vendar samo lokalni skupnosti, posamez
nikom pa ne, zato lahko ti zahtevajo ustavno pravno presojo. 
Kot pravijo na inštitutu, ni sporno, da je država zgradila jedrski 
objekt, neustavno je, da v zakonu ni določila odškodnine posa
meznikom zaradi zmanjšane vrednosti njihove lastnine.

Kot je poročala Majcetova, tamkajšnji prebivalci želijo spre
membo omenjenega zakona in sicer še pred potrditvijo lokacije 
za odlagališče nizko in srednje radioaktivnih odpadkov. Če bo 
do spremembe zakona prišlo, pa škoda ne bo kar splošno pri
znana, ampak bo potrebno zmanjšano tržno vrednost lastnine 
in nematerialno škodo dokazati. Žakon pa bi veljalo dopolniti z 
natančnim sistemom za določanja odškodnine. J.K.
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Gre pri selitvi tožilstva za izsiljevanje
Krško - Občina Krško je v starem mestnem jedru zgradila objekt, ki ga bo odkupila država in vanj preseli
la Okrožno državno tožilstvo Krško. Na občini so ves čas upali, da bo prišlo do menjave novo zgrajene ob
činske stavbe s prostori, ki jih v krški občinski stavbi zasedajo tožilci, a se to ne bo zgodilo. Država bo sicer 
odkupila novo stavbo, a obdržala tudi etažo v občinski stavbi.

Krški občinski svet je že 
leta 2003 sprejel sklep, da se na 
Cesti krških žrtev v Krškem 
zgradi objekt za potrebe javne 
uprave. Sprva so pričakovali, 
da se bo vanj preselila uprava 
za zaščito in reševanje, ki sedaj 
domuje v Brežicah. Kasneje je 
bil dosežen tihi dogovor, da se 
stavba zgradi za potrebe tožil
stva. Okrožno državno tožil
stvo ima namreč svoje prosto
re v krški občinski stavbi. Pred 
leti je država z zakonom podr
žavila objekte, kjer se nahajajo 
take in podobne službe in tako 
je Ministrstvo za pravosodje 
postalo skoraj 19-odstotni la
stnik občinske stavbe, saj ima 
v njej 600 m2 prostora. Občina 
bi ta prostor potrebovala zase, 
saj bi v stavbo preselila občin

ski oddelek za javne finance, ki 
sedaj gostuje v prostorih Mi
nistrstva za finance, občina pa 
mora plačevati najemnino.

Kot kaže, se ni vse izteklo 
po načrtih. Ko je bila nova ob-

Na vprašanje, ali se bo v omenjeno stavbo selilo tudi kr
ško okrajno sodišče, so na Ministrstvu za pravosodje poja
snili, da je zaenkrat predvidena samo selitev tožilstva. Kot 
pravijo, gre za nove in zelo funkcionalne prostore, ki ustre
zajo potrebam po površinah. »Nakup je v vladnem postop
ku,« so še dodali na ministrstvu.

Vodja Okrožnega državnega tožilstva Krško Robert Re- 
nier pa dodaja, da je še prezgodaj za kakršnekoli izjave o se
litvi krškega tožilstva v nove prostore. »Pred nami so še vsi 
dogovori z Ministrstvom za pravosodje v Ljubljani glede 
opreme tožilstva, zato še ni moč odgovoriti, kdaj bo do seli
tve dejansko prišlo.« Po vsej verjetnosti se bo krško tožilstvo 
selilo v začetku prihodnjega leta.

Tanin se pripravlja na 
85-letnico

Sevnica - V najbolj uspešni sevniški družbi Tanin 
s 140 zaposlenimi se pripravljajo na praznovanje 
85-letnice, ki bo prihodnje leto. Letošnja realiza
cija bo 13,5 milijona evrov, prihodnje leto jo na
meravajo povečati za 2 milijona, skoraj toliko pa 
bodo znašale tudi investicije v rekonstrukcijo ko
tla in pilotni laboratorij. Razvoj družbe temelji na 
novih produktih, saj Tanin za usnjarsko industri
jo kot nekoč vodilni produkt tovarne danes pred
stavlja le manjši segment ponudbe.

Z razpadom jugoslovanskega trga leta 1992 je Tanin pre
življal resno krizo. Realizacija 3,5 milijona evrov ni pokrila 
vseh stroškov poslovanja. Sledilo je garaško obdobje iskanja 
novih programov in trgov, kar jim je v celoti uspelo. Danes v 
Taninu izdelujejo kostanjev in hrastov parket, lesne ostanke 
predelajo v tanin in furfural, iz odpadnih vod pri furfuralu 
izločijo ocetno kislino in jo predelajo v 2.500 ton natrijeve
ga acetata letno za potrebe živilske industrije. »Lani smo od
prli nov obrat Les in obrat natrijevega acetata, a v javnosti je 
bila opazna samo adaptacija poslovne stavbe, ki je ob vlaga
njih v tehnologijo in ekologijo, letno do 1,5 milijona evrov v 
zadnjih 15 letih, zamenarljiva«, pravi direktor Ivan Mirt.

Za prehrano živali so iz kostanjevih taninov razvili pro
dukte pod blagovno znamko Farmatan, ki predstavlja že pe
tino proizvodnje. Iz prehranskega programa so še ekstrakti 
kot dodatek za vino in konjak. V Taninu so pred leti razvi
li tudi zaščito za les na vodni osnovi, v raziskovalnem pro
jektu pa razvijajo premaz na osnovi furfurilnega alkohola za 
izredno globinsko zaščito lesa.

Tanin, ki 60 odstotkov realizacije ustvari z novimi pro
dukti, konstantno sodeluje z našo in tujimi univerzami, mo
čan razvojni oddelek z 10 inženirji pa je jedro razvoja. Mirt 
je uvedel politiko finančnega nagrajevanja zaposlenih za in
ventivnost .Vil letih so od 67 koristnih predlogov za izbolj
šave realizirali 53 predlogov. »Inovacije prinesejo letno 350 
tisoč evrov čistega prihranka. Inovatorjem pripada 10 od
stotkov, takšen je namreč naš pravilnik«, je povedal Mirt.

S širokim spektrom proizvodnje, kjer je ob vsem našte
tem tudi električna energija, je podjetje na trgu manj ran
ljivo. Prodajajo po celem svetu, v zadnjih letih se jim precej 
odpira kitajski trg.

Ob širitvi programov pa se vse bolj ubadajo s pomanjkan
jem potrebnega prostora, saj se na sedanji lokaciji podjetje 
nima kam širiti.

Branka Dernovšek

činska stavba za tožilstvo, kate
re gradnja je znašala 893 tisoč 
evrov, zgrajena, sta tako obči
na kot ministrstvo naročila ce
nitev novega objekta, ki sta se 
razlikovali za dobrih 400 tisoč 
evrov. Hkrati se je izkazalo, da 
ministrstvo ne želi zamenjati 
prostorov na občini za novo
gradnjo, nad čemer so bili na 
Občini Krško ogorčeni. Svo

je nestrinjanje so posredova
li na Ministrstvo za pravosod
je, ki je 6. novembra sporočilo, 
daje pripravljeno odkupiti nov 
objekt s pripadajočimi zemlji
šči za 956 tisoč evrov. V po
nudbo je ministrstvo vključi
lo tudi zagotovilo oz. izjavo, da 
bo pristopilo k iskanju primer
nih prostorov za okrajno sodi
šče v Krškem. Če bodo ugoto
vili, da so ustrezni prostori v tej 
novogradnji, kjer bo tudi tožil
stvo, naj bi ministrstvo te pro
store odprodalo občini Krško 
ali jih zamenjalo za druge pro
store.

Čeprav občina pri prodaji 
ni dosegla postavljene cene in 
tudi ni dosegla zamenjave pro
storov, kar je bil njen osnovni 
cilj, je v strahu, da ne bi še ena 
državna služba pobegnila iz 
občine, pristala na pogoje Mi
nistrstva za pravosodje.

Nada Černič Cvetanovski

Žito Sumi gradi nov obrat
Krško - Imperial Krško s proizvodnjo žvečilne gume 
se je leta 2000 pridružil tovarni bombonov Šumi in 
s tem je 10-odstotni lastnik Žita Šumi postal nemški 
partner Hitcher. To partnerstvo omogoča tovarni s 
130-letno tradicijo boljši izvoz in skupna vlaganja v 
intenzivnejši razvoj izdelkov. Letos so se odločili, da 
proizvodnjo bombonov iz Ljubljane preselijo na lo
kacijo Imperiala v Krško, kjer gradijo nov objekt. 
Investicija je ocenjena na 2,7 milijona evrov.

Gre za nadomestno gra
dnjo in stara pekarna, v kate
ri se proizvodnja že nekaj časa 
ni odvijala, bo dala prostor novi 
hali. Ta bo postavljena po prin
cipu montažne armiranobe
tonske gradnje na 2000 m2 po
vršine in bo delno dvoetažna, 
kar pomeni 3500 m2 uporab
nih površin. Nov objekt naj bi 
ob novem letu že stal, do kon
ca marca 2008 bodo zaključena 
dela na selitvi linij za bombone 
iz Ljubljane, aprila pa mora pro
izvodnja nemoteno steči. Sedaj 
v Krškem, kjer je zaposlenih 
125 ljudi na čelu z vodjo Rena
to Goreč Bučar, naredijo 2000 
ton žvečilne gume letno in ta 
proizvodnja bo v času gradnje 
novih prostorov potekala ne

moteno. V Šumiju je letna pro
izvodnja bombonov 5000 ton.

Podjetje združuje proizvod
njo na enem mestu zaradi 
zmanjševanja stroškov na eno
to proizvoda, povečanja koli
čin proizvodnje, z izboljšanim 
procesom pa se bo kakovost iz
delkov še dvignila. Krškemu 
to prinaša novih 55 delovnih 
mest, saj načrtujejo imeti ob 
koncu prihodnjega leta 185 za
poslenih.

Tehnologija proizvodnje 
bombonov je okolju prijazna, 
po zagotovilu direktorja Žita 
Sumi Zvoneta Hrovata pa je 
tak tudi odnos podjetja v sredi
ni, kjer deluje, kar dokazujejo s 
podporo določenim dejavno
stim v lokalni skupnosti. B.D.

V Hiši eksperimentov tudi 
o radioaktivnosti

Ljubljana - Ob strokovni in sponzorski pomoči agencije 
ARAO, katere del poslanstva je tudi ozaveščanje javnosti, ter 
z nepogrešljivo zagnanostjo, znanjem ter izkušnjami Hiše ek
sperimentov v Ljubljani se je 45 eksperimentom v Hiši ekspe
rimentov, prvemu slovenskemu centru znanosti, pridružil še 
eden, ki smo ga poimenovali “Kocka je padla”.

Kocke v tem eksperimentu predstavljajo radioaktivna jedra, 
ki razpadajo. Obiskovalec tako spoznava in preizkuša, kako se 
zaradi radioaktivnega razpada zmanjšuje količina radioaktivne 
snovi. Za eksperiment lahko izbira različne radioaktivne sno
vi - uran, ogljik ali jod. Med eksperimentom o radioaktivno
sti izve še marsikaj zanimivega kot npr: zakaj v medicini upo
rabljajo radioaktivni jod, kako sta povezana radioaktivni ogljik 
in starost fosilov in podobno.

Agencija ARAO želi tudi s sodelovanjem s Hišo eksperimen
tov doseči, da bi javnost bolje razumela naravni pojav radioak
tivnosti, da bi se ob tem zmanjšal nepotrebni strah, nikakor pa 
ne potrebna previdnost.

Eksperiment »Kocka je padla« je 9. novembra dopoldne slo
vesno odprl minister za razvoj, gospod dr. Žiga Turk in s tem 
pokazal, da je popularizacija znanosti v državi pomembna de
javnost. Odprtje eksperimenta je bilo dopolnjeno s predstavi
tvijo pesniške zbirke »Soneti znanosti dr. Mihe Kosa«, v kateri 
se znanstvena dejstva prepletajo s poezijo. I.D.

lokalno
partnerstvo
brežice

Vodstveni odbor Lokalnega partnerstva Brežice seje 
na 2. izredni seji 6. novembra 2007 seznanil s pro
blematiko terenskih raziskav, končana je tudi študi
ja odpiranja vpadnikov v rova Dečno selo, ki bo pred
stavljena javnosti v gasilskem domu v Dečnem selu. 
Vodstveni odbor od ARAO in Občine Brežice soglas
no zahteva, da se aktivira nacionalni odbor z name
nom, da se izjasni glede predvidenih lokacij odlagali
šča NSRAO oz. dajanje prednosti krški lokaciji in da 
se izjasni na naše prve zahteve glede odškodnine za 
razvrednotenje prostora za občino, kjer odlagališča 
sicer ne bo, njegovi vplivi pa bodo ostali desetletja in 
dlje. V tej zvezi je dana pobuda po spremembi obsto
ječe vladne uredbe in nasploh krivičnega načina do
ločanja odškodnin, na kar ARAO opozarjamo (tudi 
na mednarodnih forumih) že več kot leto in pol.

Javna predstavitev v četrtek, 22. novembra
Študija, ki je rezultat odpiranja vpadnikov Dečno selo in 

odvzema vzorcev, je končana, vendar pa še nismo seznanjeni 
z njenimi ugotovitvami. Kljub temu smo na izredni seji spre
jeli sklep, da bo javna predstavitev za okoliška naselja in zain
teresirano javnost 22. novembra ob 18. uri v gasilskem domu 
Dečno selo. Študijo bosta predstavila strokovnjaka z Inštitu
ta Jožef Stefan dr. Borut Smodiš in dr. Tjaša Kanduč. S tem je 
dosežen tudi vrhunec aktivnosti Odbora Dečno selo, ki je bil 
ustanovljen ravno z namenom, da poda odgovore na govori
ce o morebitnih nevarnih odpadkih v vpadnikih. Vendar že 
prve meritve takoj po odpiranju vpadnikov niso zaznale nika
kršnih nevarnih snovi oz. emisij.

Pričetek terenskih raziskav
V okviru javnega razpisa za izvedbo začetnih terenskih 

raziskav na potencialni lokaciji Vrbina - Gornji Lenart v ob
čini Brežice je bil v oktobru izbran izvajalec del. Konec oktobra 
2007 je ARAO podpisala pogodbo s konzorcijem izvajalcev, 
v katerem je vodilni partner Zavod za gradbeništvo Slovenije 
(ZAG), sodelujejo pa tudi Inštitut za rudarstvo, geotehnologi- 
jo in okolje (IRGO), Geološki zavod Slovenije (GeoZS) in Geo- 
ižinering, vsi iz Ljubljane. Kot podizvajalci so vključena še ne
katera druga podjetja (Zavod za zdravstveno varstvo Maribor, 
Inštitut Jožef Stefan), med njimi tudi tuje firme (SPG in OGS - 
Italija, FUGRO - Avstrija ter BLM - Nemčija).

Po planu si izvajalci že ogledujejo teren in nato pa bodo pri
čeli s samimi raziskavami. Glede na vremenske pogoje bodo 
pregledali teren in izvedli geodetske izmere in začeli z izved
bo geofizikalnih raziskav na površini. Sledilo bo geološko kar
tiranje Nato bomo nadaljevali z vrtanjem vrtin in geofizikal
nimi preiskavami v njih. Ves čas bodo potekala tudi kabinetna 
in laboratorijska dela. Zaradi obsega del se predvideva, da bo 
na terenu okoli 10 ljudi dnevno, dela pa se bodo izvajala do 
spomladi 2008.

Konec oktobra je z lastniki zemljišč potekal sestanek s pred
stavitvijo izvedbe raziskav, kjer so lastniki dobili odgovore še 
na zadnje nejasnosti, tako daje večina soglasij lastnikov zem
ljišč že pridobljenih.

Rezultati terenskih raziskav bodo ena izmed osnov za pri
pravo študije variant, ki bo obravnavala vse možne izvedbe 
odlagališča in tudi predlagala najprimernejšo varianto, pri
dobili pa bomo tudi nek širši vpogled v ta prostor, ki bo omo
gočal nadaljnje načrtovanje terenskih raziskav.

Obisk Brinja
Lokalno partnerstvo je na martinovo soboto na ogled In

formacijskega centra jedrske tehnologije v Brinju pri Ljubljani 
popeljalo predstavnike Krajevne skupnosti Šentlenart ter širšo 
javnost, odzvalo seje čez 40 zainteresiranih. Oktobra so Bri
nje obiskale gasilke Gasilske zveze Brežice, konec meseca bo 
partnerstvo tja popeljalo še poveljstvo in predsedstvo omenje
ne zveze.

Obisk odlagališča v Franciji
Konec meseca, 29. in 30. novembra, partnerstvo organizira 

strokoven ogled dveh odlagališč v bližini Pariza za krajane Kj , 
Šentlenart, občinske svetnike in predstavnike javnega življe
nja. Zaradi velikega interesa in omejitve vstopov v odlagališče 
na 20 oseb dnevno s strani francoskega upravljalca odlagaH' 
šča ANDRA, bosta v Pariz odšli dve skupini občanov. NajpreJ 
krajani Šentlenarta, konec januarja 2008, ko ima upravljalec ( 
prvi možen termin ogleda, pa še vsi ostali prijavljeni.

Več o delu in nalogah Lokalnega partnerstva Brežice si f 
oglejte na spletni strani www.lokalnopartnerstvo.si ali v Kra
jevnih skupnostih Šentlenart in Globoko.

Vodstveni odb°r , 
Lokalnega partnerstva Brežice
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Schengen je tu, težave pa očitno tudi
Brežice - Na okrogli mizi na temo »Kaj nam prinaša schengen?«, ki je potekala na Upravni enoti v Breži
cah so sodelovali mag. Zvonko Zinrajh z Ministrstva za notranje zadeve, Darko Poštrak z Generalne poli
cijske uprave, direktor Policijske uprave Krško Andrej Zbašnik in Ivanka Medvešček z Upravne enote Bre
žice. Gostje so predstavili svojo vlogo v pripravah na schengenski režim, prisotni krajani pa so opozorili na 
nekatere težave, ki jih spremljajo skozi njihov vsakdan.

Schengenski informa

cijski sistem deluje

Državni sekretar Zvonko 
Zinrajh je predstavil pripra
ve naše države na vključitev 
v schengenski režim od leta 
1999, ko so začeli usposablja
ti prve policiste, do danes, ko 
smo tako rekoč že vključeni v 
schengenski informacijski sis
tem, uradno pa se bo to zgo
dilo 21. decembra s slovesno
stjo na Škofijah. Imamo 3092 
schengenskih policistov, sis
tem od 1. septembra letos de
luje, sodelovanje z drugimi 
državami je po njegovih be
sedah zgledno. Zdaj je odpr
tih 54 mejnih prehodov, sku
paj jih bo 60, nobeden ne bo 
ukinjen. Uvajanje shengen- 
skih standardov je bilo za dr
žavo precejšen finančni zalo
gaj, doslej je Slovenija porabila 
170 milijonov evrov.

Čez mejo ločeno, ob ko
nicah še vedno kolone

Darko Poštrak, vodja od
delka za državno mejo pri 
Generalni policijski upravi, je 
spregovoril o vlogi in delu po
licije v shengenskem režimu, 
ki ukinja notranje meje med 
evropskimi državami. Tako 
bodo na zunanji meji s Hrva
ško slovenski policisti izvajali 
nadzor za vse države EU. Po
licisti so za to dobro strokov
no usposobljeni in oprem
ljeni, enako mejni prehodi. 
Na največjem mednarodnem 
mejnem prehodu na Obrežju 
bodo postavili ločevalne table

Tone Cerjak iz Kapel opozarja na težave krajanov. 
in prestopna mesta razdelili za predstavil organiziranost
državljane evropske unije in 
državljane tretjih držav. Tako 
se po zatrjevanju Zinrajha in 
Poštraka ob bližajočih se bo- 
žično-novoletnih praznikih 
ne bi smel ponoviti vikend s 
konca avgusta na začetek sep
tembra, ko se je mejni prehod 
dušil v več kilometrskih kolo
nah, ljudje pa so na meji čaka
li tudi do 12 ur. Ob dopustni
ških in prazničnih konicah 
kolone še vedno bodo, pravi
ta, temu se ne bo mogoče izo
gniti, vendar ne takšne. Glede 
prehodov, ki jih uporabljajo 
le dvolastniki, in se je govori
lo, da jih bodo zaprli, pa je Po
štrak pojasnil, da bodo ti še 
vedno prehodni s ključi, ki jih 
bodo dobili dvolastniki.

Policisti niso le breme, 
pomenijo tudi varnost

Direktor Policijske upra
ve Krško Andrej Zbašnik je

naloge policistov na mejnih 
prehodih in zeleni meji. 70 
odstotkov policistov, zaposle
nih na PU Krško, dela pri va
rovanju meje. Da se je var
nost povečala, kažejo podatki, 
da so včasih beležili čez ti
soč ilegalnih prebežnikov na 
leto, letos le 204. Zaveda se, 
da prisotnost tolikšnega števi
la policistov občane moti, se
znanjen je, da občasno prihaja 
do konfliktov, vendar hkrati 
poudarja, da je reševanje teh 
mogoče le sproti.

Zaradi schengena 

precej nejevolje

Okrogle mize se je udele
žilo tudi precej krajanov ali 
predstavnikov obmejnih kra
jevnih skupnosti, ki so od go
stov zahtevali odgovore na 
nekatera pereča vprašanja. Iz
razili so nejevoljo zaradi pri
sotnosti tolikega števila in

predvsem neprijaznosti poli
cistov, njihove vožnje po za
sebnih zemljiščih, nepoznava
nje terena, na katerem delajo, 
izpostavili so preobremenje
nost lokalnih cest in poti s po
licijskimi vozili, ki so zaradi 
tega uničene. Ne razumejo, da 
se v vsoti denarja, ki je name
njen schengenu, ne najde toli
ko, da bi se uredile ceste, ki jih 
uporabljajo policisti. Poseben 
problem je na Jesenicah na 
Dolenjskem, ker je do nekaj 
hiš možen dostop le čez hrva
ško ozemlje in v primeru in
tervencije gasilcev ti ne bi mo
gli pomagati.

Tudi župan Ivan Molan ne 
sprejema dejstva, daje skrb za 
omenjene ceste breme obči
ne, vendar so gostje obljubili 
le, da bodo glede tega proble
ma apelirali na druga pristoj
na ministrstva - za okolje in 
za promet.

Jelica Koršič

Marka ni evro
Posavje - Policija sporoča, 

da je bilo na območju Posav
ja v zadnjem času evidentira
nih nekaj pojavov goljufij pri 
plačevanju z evrskimi kovan
ci. Neznanci so izkoristili ne
pazljivost ljudi in zamenjeva
li evrske kovance po 2 evra za 
kovance konvertibilne marke 
BiH. Kovanca sta si po obli
ki zelo podobna, po vrednosti 
pa je bosanska marka bistve
no manj vredna.

Policija zato priporoča pa
zljivost pri plačevanju in po
slovanju z evrskimi kovanci. 
N.Č.C.

»Nigerijski« goljufi 
na pohodu

Slovenija, Posavje - Pogosto se dogaja, da bi kdo rad pri
šel do zaslužka po hitri in nepošteni poti in po 'zaslugi naiv
nih občanov, ki pogosto nasedajo goljufivcem, jim to uspeva. 
V zadnjem obdobju so spet na delu tako imenovani nigerij
ski goljufi, ki poslujejo kar preko elektronske pošte.

Občani so v zadnjem obdobju kar nekajkrat obvestili po
licijo o prejemu elektronskega obvestila, s katerim jih poši
ljatelji obveščajo, da so od ustanove “The UK National Onli
ne Lottery” dobili nagrado, ki jim bo izplačala dobitke preko 
“ANZ Bank And Securities” banke. Pri tem izplačilo dobit
ka pogojujejo z nakazilom določenega denarnega zneska in s 
posredovanjem osebnih podatkov in slike iz potnega lista.

Policija vsem prejemnikom obvestil s tovrstno vsebino 
svetuje,, naj ne nasedajo obljubam in svojega denarja ne na
kazujejo neznanemu prejemniku ter ne pošiljajo svojih oseb
nih podatkov in slike iz potnega lista. Poleg tega dodajajo, da 
osebnih in finančnih podatkov nikoli ne pošiljajte s pomo
čjo elektronske pošte, redno pa preverjajte izpiske bančnih 
računov in kreditnih kartic. N.Č.C.

Otrok obstrelil otroka
Krško - Obisk dveh malih nečakov pri stricu v okolici Kr

škega se je končal tako, da je eden od otrok pristal v bolnišnici, 
stric pa bo moral seči v denarnico. A lahko bi se končalo še do
sti slabše.Starejši od dveh nadebudnežev, ki sta bila na obisku, je 
odkril stričevo zračno puško. Po nesreči jo je sprožil in mlajše
ga zadel v brado. Odpeljali so ga v zdravstveni dom, od tam pa 
v bolnišnico. Policisti so za lastnika zračne puške napisali ob- 
dolžilni predlog. N.Č.C.

Vlak povozil Krčana
Krško -Vlak, ki je vozil na relaciji Brestanica - Krško, je zbil 

47letnega moškega, ki je hodil po tirih in ob progi. Vlakovodja je 
moškega pravočasno opazil in ga z zvočnim signalom opozoril, 
da se je umaknil. Toda moški je iz neznanega razloga stopil nazaj 
proti tirom, tako da ga je vlak bočno oplazil. Prvo pomoč pone
srečenemu je na kraju nudila zdravnica, nato je bil z reševalnim 
vozilom odpeljan v bolnišnico Brežice, kjer je ostal na zdravlje
nju. Na srečo poškodbe niso bile tako hude, kot je sprva kazalo.

brezplačnih bančnih 
storitev za podjetja 
in zasebnike

Ponudba je namenjena podjetnim, ki se na novo odločate za 
poslovanje z Abanko, in vsem, ki želite razširiti sodelovanje 
in nabor storitev.

Paket vsebuje naslednje ugodnosti:

• transakcijski račun -12 brezplačnih mesečnih vodenj
transakcijskega računa, ,

• 12 brezplačnih mesečnih nadomestil za uporabo 
elektronske banke Abacom (skupaj s programskim 
paketom in čitalnikom zaščitnih kartic),

• spletni Pregled poslovnega sodelovanja,
• poslovno kartico MasterCard - brezplačno enoletno 

članarino,
• splošno depozitno pogodbo - depozit z najmanj 19-krat 

višjo obrestno mero od obrestne mere za sredstva na 
transakcijskem računu.

Ponudba je paketna. Pogoj za sklenitev splošne depozitne pogodbe je 
polog vsaj 1.000 EUR za vsaj 3 dni. Kvalificirano digitalno potrdilo na 
zaščitni kartici v paket ni vključeno. Paket tudi ne vključuje stroškov 
zavarovanja pri zavarovalnici za poslovno kartico MasterCard.

Gorelo v Regulatorju
Brežice - Prejšnji petek nekaj po 5. uri zjutraj je izbruhnil požer 

v podjetju TA-Regulator. Zagorel je grelec olja na stroju za brizga
nje plastike. Zaradi prisebnega in strokovnega postopanja enega 
od zaposlenh - Stanka Jurkasa in hitrega odziva gasilcev iz Brežic, 
s Čerina, iz Bukošek in z Obrežja se ogenj ni razširil. Vzrok požara 
je najverjetne biltehnične narave in sicer kratek stik na omenjenem 
delovnem stroju.Kljub hitri intervenciji je po besedah direktorja

'_______________________  Sama Kavčiča škode za 15.000
evrov, vendar v to ni všteta ško
da zaradi izpada proizvodnje. 
Tisti dan je bila namreč motena 
proizvodnja tudi v ostalih oddel
kih. Posledice že sanirajo. J.K.
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Spet prehitri
Posavje - Hitrost kot splo

šni primarni vzrok prometnih 
nesreč je na cestah v Posavju v 
enajstih mesecih letošnjega leta 
na prvem mestu med vzroki 
prometnih nesreč. Zato šo poli
cisti teden dni po martinovanju 
svojo pozornost s psihofizične
ga stanja voznikov preusmerili 
v ugotavljanje hitrosti. V osmih 
urah, kolikor je trajal poostren 
nadzor, so na območju PU Kr
ško zabeležili 43 kršitev preko
račitve hitrosti, vse pa so bile 
ugotovljene v naseljih. Najviš
ja hitrost je bila izmerjena na 
Logu pri Sevnici, kjer je voznik 
vozil s hitrostjo 85 km/h. Prav 
tako so policisti ugotovili, da 
sta dva voznika vozila pod vpli
vom alkohola. N.Č.C.
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POLITIKA PRED OGLEDALOM

Andrej Hafner Janez Požar Vilma Jan Špiler

Kako komentirate volilni izid predsedniškega kandidata Loj
zeta Peterleta, sicer člana vaše stranke Nove Slovenije, v svoji ob
čini. Kljub temu da je N.Si v vladni koaliciji, na čelu vaše občine 
pa tudi stranka iz vladne koalicije, je dobil nasprotni kandidat 
preko 60 odstotkov glasov.

So zadnje poteze premierja Janeza Janše po vašem mnenju od
govorne?

DA ali NE?
Hafner:
Ocenjujem, da so mediji v tej tekmi odigrali ključno in najpo

membnejšo vlogo v prid njegovemu protikandidatu. Še enkrat se je 
žal izkazalo, da več šteje nedelo v politiki, kot izkušnje in spoštovanje 
doma ter po svetu. Levica in mediji so na dan potegnili neprijazne 
teme in poskušali Peterleta prikazati kot izključno vladnega, celo 
cerkvenega kandidata.

Glede poteze ministrskega predsednika pa menim, da je »higien
sko« in za demokracijo zelo dobro, da predsednik vlade zahteva gla
sovanje o zaupnici ali odstopi, če ljudje pokažejo nezaupanje v vlado 
na referendumu. Lahko povem, daje glasovanje o zaupnici, v prime
ru da volivci na neposrednih volitvah izkažejo nestrinjanje z vlado, 
značilno za nekatere starejše demokracije po Evropi. Zame, kot mla
dega pravnika, je ta poteza spoštovanja vredna in za mlado sloven
sko demokratično tradicijo dobra odločitev.

Požar: G. Lojze Peterle je poosebljal nekatere vrednote, ki so v je
dru slovenske nacionalne zavesti, zato je izid predsedniških volitev 
presenetljiv, vendar legitimen in v občini ni nič drugačen kot na rav
ni države. Razlog za poraz g. Peterleta je skup okoliščin, ki niso nuj
no povezane z delom vlade in jih bo potrebno še analizirati.

Strinjam se z odločitvijo premierja Janeza Janše, da preveri zau
panje vladi v parlamentu. Po mojem mnenju je to odgovorno, tako 
kot je odgovorna vloga opozicije, da kritično in skrbno spremlja delo 
vlade. Stanje pa postane nenormalno, ko delovanje opozicije one
mogoča normalno delo vlade oz. ko se blati Slovenija zunaj meja v 
najbolj kočljivem času po osamosvojitvi, ko bo pozornost sveta pri 
predsedovanji Uniji usmerjena v Slovenijo. Ne strinjam se s stali
ščem, da je v Sloveniji vse narobe in da so kratene temeljne člove
kove pravice, še posebej ne novinarjev, zato vlado in premierja pod
piram.

Kako komentirate volilni izid predsedniškega kandidata Loj
zeta Peterleta, sicer člana N.Si, v svoji občini. Kljub temu da je 
N.Si v vladni koaliciji, na čelu vaše občine pa tudi stranka iz vla
dne koalicije, je dobil nasprotni kandidat preko 60 odstotkov gla
sov. Menite, da je večina mladih - ne glede na politično opredelje
nost - glasovala zanj?

So zadnje poteze premierja Janeza Janše po vašem mnenju od
govorne?

DA ali NE?
Jan Špilerjeva: Očitno je, da so dosegli dobre rezultate tisti kan

didati, ki so se bili pripravljeni deklarirati. V prvem krogu sta bila to 
Gaspari in Jelinčič ne glede na to, da se nista uvrstila v drugi krog, 
kar dokazujejo nepričakovano visoki odstotki tudi v Krškem. Vse
kakor je bil Turk, čeprav v Sloveniji manj znana osebnost kot Peterle, 
bolj pozitivno prepoznaven pri volivcih. Mladi se že tudi sicer lažje 
odločajo za novosti, zato menim, da so se v večini opredelili za Tur
ka. Že sicer boljšo volilno kampanjo je zaznamovalo tudi to, da se 
Turk ni posluževal nizkih udarcev.

NE, poteze Janeza Janše so neodgovorne. Dogajanje je podob
no obnašanju trmastega otroka: »Če ne dobim tistega, kar hočem, 
se pa ne grem več«.

Ali se strinjate s trditvijo, da je neprestano vračanje v zgodo
vino dogodkov iz 2. svetovne vojne in s tem delitev na “bele” in 
“rdeče” tema, ki jo politika uporabi v trenutkih, ko zmanjka vse
binskih argumentov za danes pomembne zadeve. Se strinjate, da 
s pogrevanjem omenjenih dogodkov politika državljane obre
menjuje s temo, ki jih ne zanima in je nimajo na lestvici odprtih 
družbenih vprašanj?

Hafner: Osebno me bolj kot delitev na »bele« in »rdeče« zanima 
Slovenija leta 2020, to so ključna vprašanja in pomembne teme.

Pa vendar se mnogi politiki v svojih nastopih neprestano vrača
jo v zgodovino dogodkov iz 2. svetovne vojne. Gre za zelo občutlji
vo temo in mnogim, ne glede na »barvo«, so bile takrat močno kr
šene temeljne človekove pravice, zato je potrebno to plat zgodovine 
obravnavati posebej pozorno in strpno. Prepričan sem, da se s po
grevanjem teh tem neupravičeno ustvarja delitev znotraj naroda, ki 
je leta 1991 dosegel enotnost v zmagi. Misli politikov morajo biti za
strte v prihodnost, to so plodni pogovori, o zgodovini pa naj sodi 
stroka.

Požar: Nehote se mi poraja vzporednica, daje tudi v medijih po
dobno. Strinjam se s trditvijo, da politika zgodovinsko razdeljenost 
slovenskega naroda zlorablja in ne deluje v smeri sprave. Danes se 
na žalost beseda sprava uporablja za nabiranje političnih točk s figo 
v žepu, predvsem na politični levici, kar je popolnoma nesprejemlji
vo. V N.Si in tudi sam osebno smo že zdavnaj presegli ta problem 
in smo zazrti v prihodnost v okviru EU in njenih vrednot. Seveda 
to ne pomeni, da moramo zgodovinska dejstva pozabiti, nasprot
no potrebno jih je strokovno in neobremenjeno analizirati in doku
mentirati. Še posebno pozornost in spoštovanje je potrebno izkaza

ti mrtvim obeh strani. To vprašanje je še vedno prisotno pri starejši 
generaciji, medtem ko mlajša generacija tega vprašanja res nima na 
lestvici odprtih družbenih vprašanj, saj so pred njo popolnoma dru
gačni izzivi in cilji. Za uresničitev teh ciljev in izzivov potrebujemo 
enotno in v prihodnost usmerjeno družbo, ki ne bo poznala pora
žencev in zmagovalcev temveč enakopravne, duhovno odprte in v 
skupni cilj zazrte državljane.

Jan-Špilerjeva: Da, popolnoma se strinjam z obema trditvama. 
Za nekatere pomeni taka delitev nabiranje političnih točk, za dru
ge to, da vržejo tematiko delitve kot kost, ki naj jo ljudstvo gloda v 
trenutkih, ko je potrebno v ozadju speljati kakšne zakone, ki jih si
cer mogoče ne bi, nekateri pa očitno ne morejo brez tega, da ne bi 
šli v skrajnosti in na vsak način poskušali spremeniti zgodovino. 
Politiki in mi vsi kot državljani pa bomo morali še veliko postori
ti na področju strpnosti in konstruktivne argumentacije, saj bi si
cer seme delitve zaradi pogrevanja dogodkov iz 2. svetovne vojne 
ne padlo vedno znova na plodna tla. Živeti je namreč treba ta trenu
tek, preteklosti ne moremo spremeniti, za prihodnost pa ne vemo, 
kakšna bo.

Kje se nahaja znameniti skrivnostni Bermudski 
trikotnik?

Hafner: Za odgovor ni bil dosegljiv.
Požar: V osrednji Ameriki ob Bermudih.
Vilma Jan Špiler: Bermundsko otočje, Florida...

Pravilen odgovor in nekaj zanimivosti:

To je ozemlje med Bermudi, Florido in Kubo.
Gre za ozemlje med Bermudi, Florido in Kubo, ki tvorijo triko

tnik, od tod tudi takšno ime. Gre še vedno za nepojasnjeno silo, kije 
dostikrat povzročila izginotje ladij in potniških letal.

Za kakšen strah gre pri »fobofobiji«?
Hafner: Za odgovor ni bil dosegljiv.
Požar: Strah pred strahom.
Vilma Jan Špiler: Strah pred strahom.

Pravilen odgovor in nekaj zanimivosti:

Strah pred strahom
Beseda »fobija« izhaja iz grške besede »fobos«, ki pomeni bezanje, 

paniko in strah.

Katera dva izvira ima reka Sava v Sloveniji?
Hafner: Za odgovor ni bil dosegljiv.
Požar: Sava Bohinjka in Sava Dolinka.
Vilma Jan Špiler: Sava Bohinjka in Sava Dolinka.

Pravilen odgovor in nekaj zanimivosti:

Sava Dolinka in Sava Bohinjka.
Sava (latinsko Savus) je 940 km dolga reka v jugovzhodni Evropi. 

V Sloveniji ima Sava dva izvira: Sava Dolinka izvira kot Nadiža v Ta
marju, in Sava Bohinjka, ki nastane z združitvijo Mostnice in ]ezer- 
nice, ki izvira iz Bohinjskega jezera.

Sami si zastavite vprašanje in odgovorite nanj.
Hafner: Kaj je bil vaš ključen projekt v prvi četrtini mandata?

Kot mladega politika, najmlajšega v sevniškem občinskem sve
tu, me še posebej navdaja skrb za mlade in otroke, zato je bil moj 
prvi projekt namenjen prav njim. Pomagal sem pri obnovi športne
ga in otroškega igrišča v Salezijanskem mladinskem centru Sevnica. 
Iz občinskega proračuna smo zagotovili znaten del finančnih sred
stev, seveda pa so nam pomagali tudi mnogi prijatelji iz gospodar
stva. Projekt smo uspešno zaključili in prejšnji mesec je igrišče odprl 
predsednik N.Si dr. Andrej Bajuk, tako da so sedaj otrokom na voljo 
nova, zelo inovativna in atraktivna igrala, mladim pa igrišča. Seve
da ni to edini projekt, je pa zagotovo največji in izredno sem vesel, 
da smo ga v tako kratkem času zelo uspešno pripeljali do konca.

Požar: Ali niso investicije v občini Krško preobsežno zasta
vljene?

Občina Krško je pred velikimi razvojnimi izzivi, ki jim bo z 
ustreznim znanjem in domačimi kadri vsekakor kos. Načrtova
ne investicije je možno v okviru evropskih, državnih in občinskih 
sredstev tudi uresničiti. Telovadnica pri OŠ Jurija Dalmatina, vrtec 
pri OŠ Raka, dozidava OŠ Leskovec, prenova gradu Rajhenburg, iz
gradnja nove knjižnice in bazena v Krškem so dejanski projekti, ki 
bodo občanom prinesli večjo kakovost bivanja. Spremljajoči razvoj 
Fakultete za logistiko, Fakultete za energetiko in industrijskih con 
zaokrožuje razvoj občine in njenih potencialov. Pred nami je odgo
vorno obdobje in člani N.Si se te odgovornosti ne bojimo in bomo 
aktivno sodelovali pri uresničevanju teh projektov.

Jan-Špilerjeva: Ni si zastavila vprašanja.

Rubriko pripravljamo ob podpori Ministrstva za kulturo RS.

Upravna enota bo kmalu 
prenovljena

Krško - Zaposleni na Upravni enoti Krško (UE) ima
jo v kletnih prostorih in v pritličju težje pogoje za 
delo, predvsem v poletni vročini. Po novem letu se bo 
za njih in za uporabnike storitev spremenilo na bo
lje, saj so dolgoletna prizadevanja načelnika Antona 
Podgorška za dodatne prostore rodila sadove. V no
vem letu bo na novo urejena »šalterska« služba.

Na UE Krško poteka adaptacija pritličja in dela kleti. Bolj 
funkcionalno bo urejeno servisiranje strank pri urejanju oseb
nih dokumentov, registraciji vozil in pridobivanju potrdil. Sto
ritev bo na enem mestu, do svetlejših in zračnejših prostorov 
pa bodo imeli lažji dostop tudi invalidi. V kleti bo arhiv ter dve 
pisarni za obravnave. Obnavlja se dobrih 400 m2 prostorov, 
kar bo Ministrstvo za javno upravo stalo 341.722 evrov, dela pa 
morajo biti zaključena do izteka leta.

Načelnik UE Krško Anton Podgoršek je zadovoljen, da se 
končno rešuje prostorska stiska, na katero je pristojne opozarjal 
dlje časa. Kljub manj ugodnim pogojem za delo so med prvi
mi upravnimi enotami v Sloveniji pridobili certifikat kakovosti 
in ga nadgrajevali. V letošnjem letu so na konferenci Dobre 
prakse v javni upravi za prispevek »Prehod iz sistema notran
je kontrole v proaktivno delovanje« prejeli priznanje resorne
ga ministra, bili so nominirani za Zlato lastovko javnega sek
torja, povabljeni so bili na evropski CAF posvet v Lizbono, da 
bi predstavili svoj referat, naslednji mesec pa pričakujejo še tri 
priznanja v zvezi z modelom odličnosti. B.D.

______________________ SavaGlas, 22.11.2001

Mariborskim študentom 
predseduje Zdolanka

Maribor - Novoizvoljeni čla
ni študentskega zbora Študentske 
organizacije Univerze v Maribo
ru (ŠOUM) so na konstitutivni seji 
z 22 glasovi za in dvema proti izvo
lili novo predsednico študentskega 
zbora ŠOUM. To je postala 23-let- 
na Katja Šoba, študentka Filozof
ske fakultete Univerze v Mariboru, 
sicer doma z Zdol pri Krškem. Ka
tja Šoba se s študentsko problema
tiko ukvarja že pet let. Začela je kot 
članica Študentskega sveta Pedago
ške fakultete, v mandatnem obdo
bju 2005-2007 je bila poslanka študentskega zbora, prav tako 
pa je bila dve leti tudi podsekretarka na oddelku za univerzite
tno politiko in izobraževanje ŠOUM, kjer se je študentski pro
blematiki še podrobneje posvetila.

»Glavno vodilo študentskega zbora bo delovanje v interesu 
vseh študentk in študentov, v skladu z vsemi načeli demokra
tičnosti, transparentnosti in solidarnosti. Želim, da študentski 
zbor v prihodnje deluje kot povezana enota v duhu povezova
nja vseh, ki delajo v dobrobit vseh študentov,« je ob izvolitvi po
udarila Katja Šoba.

Študentski zbor ŠOUM v mandatu 2007-2009 sestavlja 24 
poslank in poslancev. J.K.

Mladi SDS z novim vodstvom
Brežice - Mladinskem centru Brežice je potekala obnovitve

na konferenca Slovenske demokratske mladine (SDM) Brežice' 
Članice in člani so soglasno izvolili novo vodstvo. Predsednik 
brežiškega območnega odbora SDM je postal Ivan Pavlovič, j' 
izvršilni odbor pa so bili izvoljeni Anja Majcen, Katja Barbič 
Robert Žagar in Robert Zorko. Novoizvoljeni predsednik 'f 
predstavil ambiciozne cilje - z organizacijo različnih aktivnos
ti želijo mlade spodbuditi k delovanju v občinski in posavski 
politiki. Zavzemali se bodo tudi za pomoč učencem in dijakoib 
ter na takšen način skrbeli za boljše odnose med ljudmi, poseb
no med mladimi. Skrbeli pa bodo tudi za zabavo, saj se bodo 
udeleževali taborov, izletov in srečanj, ki jih organizira SDM 
Slovenije.

Konference so se udeležili tudi predsednik SDM Sloveni' 
je Nikolaj Oblak, vodja kabineta SDM Slovenije Tine Turk’ 
podžupanja občine Brežice Patricija Čular, podpredsednik OO 
SDS Brežice Jernej Zorko, nekateri člani IO OO SDS Brežice ib 
predsednica sosednjega OO SDM Krško Barbara Mlakar. J.K>
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Odprli mladinsko 
knjižnico

Krško - 20. novembra, ob dnevu slovenskih knjižnic, 
in hkrati mednarodnem dnevu otrokovih pravic, so 
v Krškem odprli mladinski odsek Valvasorjeve knjiž
nice. Gre za začasno rešitev, saj naj bi bila leta 2012 v 
občini že zgrajena nova knjižnica.

Zadnji dve leti so v Krškem 
intenzivno iskali tudi zača
sne rešitve za ublažitev pro
storske stiske v knjižnici. Ena 
od njih se je pokazala poleti v 
starem mestnem jedru, kjer je 
podjetje Kostak odkupilo sta
ro hišo, v kateri je bila do ne
davnega Mercatorjeva trgovi
na. V eni etaži je našla svoj 
dom Valvasorjeva mladinska 
knjižnica, ki se razprostira na 
220 m2, prostor pa je dvakrat 
večji, kot je bil na prejšnji lo
kaciji. Mladim je na voljo tudi 
več računalnikov za brskanje 
po svetovnem spletu ter pisa

nje seminarskih nalog.
S preselitvijo mladinskega 

oddelka pa je prišlo do razbre
menitve in razporeditve tudi 
v matični Valvasorjevi knjiž
nici, saj je bilo doslej kar 40 
odstotkov knjižničnega gradi
va v skladiščih, kamor dostop 
ni bil mogoč, je z zadovolj
stvom povedala direktorica 
krške osrednje knjižnice Po
lona Brenčič.

Na začasni lokaciji naj bi 
knjižnica ostala do izgradnje 
nove, ki bo postala kulturno 
in informacijsko središče Po
savja. N.Č.C.

Mladinska knjižnica v nekdanji trgovini

Društvo za uveljavitev 
Gadove peči

Vrhovska vas - S sprejemom pravil in izvolitvijo svojih or
ganov je več kot 50 vinogradnikov ustanovilo Društvo vino
gradnikov Gadova peč. Tudi zimsko vreme ni preprečilo, da bi 
se v velikem številu ne zbrali v slikoviti zidanici Borisa Srpčiča. 
Ž ustanovitvijo novega društva, so poudarjali, ne želijo konku
rirati vinogradnikom sosednjih društev, marveč skupaj z njimi 
prispevati k ugledu Gadove peči, njeni blagovni znamki in ve
čji prepoznavnosti.

Zbrani vinogradniki so s ploskanjem pozdravili sklep o 
Ustanovitvi društva, s čimer so se zavezali, da bodo sodelova
li tudi pri uresničevanju svojega delovnega programa. V njem 
le seveda na prvem mestu izobraževanje članstva, spremljanje 
^rokovnih predavanj, organizacija dnevov odprtih vrat in raz- 
stav, ocenjevanje vin, priprava strokovnih ekskurzij in sodelo
vanje s sosednjimi društvi ter Zvezo vinogradnikov Dolenjske, 
pripravili naj bi tudi zbornik, v katerem bi objavili vse, kar sodi 
u Gadovi peči kot domovini cvička. Tamkajšnji vinogradniki 
Pričakujejo, da bodo k prepoznavnosti njihovega območja pri
čevali tudi turistični delavci in vsi nosilci turističnega razvo
ju v širšem prostoru.

Ustanovitev Društva vinogradnikov Gadova peč je po pre- 
:ričanju gostov pravzaprav zgodovinski dogodek za vinske go- 
i'Ce pod Gorjanci, kjer je zibelka »dolenjskega posebneža« cvič- 
r,a- Upravičeno so jim zato izrazili podporo predsednik KS 
^klje ob Krki Darko Udovič, predsednik TD Dušan Erhov- 
Jc> ambasadorja cvička Ivan Urbanč in Stane Tomazin ter 
nKtUalni kralj cvička Toni Jarkovič in cvičkova princesa So- 

Žagar.
Vlado Podgoršek

Odprli poslovno 
stanovanjski objekt

Krmelj - Poslovno stanovanjski objekt, ki gaje za trg gradi
lo podjetje SL inženiring iz Krškega, so ob občinskem prazniku 
tudi uradno predali namenu. Kot je ob odprtju dejal direktor 
SL inženiringa Silvester Lopatič, so poslovni prostori že dobili 
nove lastnike, nekateri so se vanje že preselili, drugi pa se bodo 
kmalu. Na voljo je tudi dvanajst novih stanovanj. Doslej so jih 
prodali le nekaj, za ostale še iščejo kupce. Cena m2 stanovanja 
se giblje okrog 1.300 evrov.

Ob tej priložnosti so se veselili tudi krmeljski gasilci, ki imajo 
v neposredni bližini omenjenega objekta svoj gasilski dom. Ob
novili so fasado in jo popestrili s slikarijo gasilskega zavetnika 
sv. Llorijana, uredili pa so tudi okolico doma. Gasilce pri obno
vi doma čaka še veliko dela, radi bi ga postorili vsaj do 80. oble
tnice društva, ki jo bodo praznovali leta 2009. N.C.C.

Svečano odprtje in prerez traku v Krmelju

Martinovanje po Martinu
Krakovo - Lani ob Martinovem je enolog Zdravko 
Mastnak na družinskem posestvu v Krakovem od
prl svojo vinsko klet. Prvo obletnico poslovanja je v 
družbi poslovnih partnerjev in prijateljev proslavil 
teden dni po Martinu, tako da je imel mošt čas dozo
reti v odlično mlado vino. V kleti je 150 tisoč steklenic 
vina, v naslednjih letih pa bo klet obratovala s polno 
zmogljivostjo, kar je dobrih 300 tisoč steklenic.

»Vinska klet Mastnak bo čem trgu, vrata si odpira tudi 
dajala prednost penini Valen- na tuje. 
tina, Valvasor in modro fran- Vinska klet Mastnak stoji 
kinjo, kajti imam 6 ha lastnih na mestu, kjer je bila hiša nje- 
vinogradov na levem bregu govih starih staršev in v njej 
Save, od tega del v obliki za- pred drugo svetovno vojno 
kupa. Za cviček, ki je prav dobro obiskana gostilna. Še 
tako blagovna znamka naše vrsto let po vojni so se v hiši 
kleti, imava poslovni dogo- ali v senci lipe na dvorišču radi 
vor s partnerjem Martinom ustavljali pohodniki, saj iz 
Odlazkom. Od dobrih do- Krakovega pelje cesta na Lis- 
lenjskih vinogradnikov in co. Zdravko je koncept razvo- 
kletarjev odkupimo vino, ga ja svoje kleti zastavil tako, da

Zdravko Mastnak

na posestvu Raduhova vas ti
piziramo, za uslužnostno pol
nitev, ki jo je prej opravljala za 
nas klet Cvelbar, pa smo le
tos sklenili poslovni dogovor 
z novo cvičkovo kletjo ‘Zajc 
na Impoljci,« razlaga Zdrav
ko Mastnak usmeritev svo
je kleti. Ne stavi zgolj na eno 
blagovno znamko. Kot eno
log dela po celotnem prostoru 
nekdanje Jugoslavije in ve, da 
je trg neizprosen razsojeva
lec uspeha, torej bo v svoji kle
ti negoval vina, s katerimi bo 
uspešen pri nagovarjanju po
trošnikov. Pa ne le na doma-

bi z gostinskim delom povrnil 
tradicijo izletniški točki Kra
kovo. Doslej je v klet investi
ral med 700 in 800 tisoč evrov 
lastnih sredstev, za dokonča
nje gostinskega dela objekta 
pa bi potreboval še pol milijo
na. Računal je, da bo deležen 
sredstev iz evropskega sklada, 
a zaenkrat ni dobil še nikakr
šnih spodbud: »Vidim, da ti
sti, ki odločajo o denarju in 
razvoju, ne prepoznajo prilož
nosti, ki jo tak zaključen pro
jekt nosi za cel kraj,« je nekoli
ko razočaran Mastnak.

Branka Dernovšek

Naj sneži, naj sneži; 
naj sneži...

November je, a ponekod po mestih so 
ulice že okrašene. Že od sredine novem
bra nas mami pisano okrasje, ki napo
veduje dvolični december. Praznične 
dni, ki se jim težko upremo, saj nas na- 
nje opozarjajo na vsakem koraku. Moje 
pisanje se ne bo spremenilo v moralizi
ranje o potrošništvu, tej ogabni bolezni sedanjika, tej grozoti, 
ki spodjeda korenine klenemu asketskemu življenju, v katerem 
posedujemo le tisto, kar resnično potrebujemo.

Ne bo in pika.
Ker boste to lahko brali na vsakem koraku. O tem vam 

bodo pripovedovali anketiranci v nakupovalnih središčih, inte
lektualci z ovalnimi in štirikotnimi okviri očal, mnenjski vodi
telji in župniki v cerkvah. Vsi bodo govorili o tem, da so prazni
ki čas, ko se moramo obrniti vase, k svoji družini, pozabiti na 
tegobe in na „štacune“ za vsakim vogalom.

Na pragu vsakega decembra se mi porodijo isti občutki. Dva
najsti mesec je najbolj dvoličen med vsemi! Zame še posebej - 
mesec rojstva in smrti. Teh dveh gotovosti vsakega življenja! 
Mesec stisk, ki jih prinaša realnost - za tiste, ki iz različnih raz
logov ne morejo držati vrtoglavega prazničnega tempa, za tiste, 
ki takrat najbolj začutijo okrutnost osamljenosti.

Ko nori ves svet, ko se ustavi vse in ko se bolj kot kadarkoli 
zaveš, da si obstal, ostal, daje šla pisana povorka dalje in te pu
stila kot deklico z vžigalicami pod oknom razsvetljenega doma.

Veseli december je mesec, ko se veliko ljudi iz obupa poslovi 
od življenja. Mesec številnih stisk.

Vprimerjavi s tem se mi zdi „jamranje“ nad vsakoletnim la
stnim finančnim „fiaskom“, ki me čaka januarja zaradi preob
sežnih decembrskih strasti, komaj omembe vredno. Morda je to 
ena od poti, da se umaknemo resničnosti, kije boleča, in se za
tečemo v veselje, kije v bistvu lažno. Če se lahko.

Med prazniki so prosti tudi vsi tisti, ki med letom na različ
ne načine pomagajo ljudem v stiskah. Praznike imajo na cen
trih za socialno delo, praznujejo prostovoljci v različnih vladnih 
in nevladnih organizacijah. Pa so vendar ti dnevi tisti, ko ljudje 
tako pomoč najbolj potrebujejo.

Moj prijatelj denimo, ki mu pravzaprav nič ne manjka, bi 
se decembra najraje spremenil v medveda in ga prespal. Sre
di januarja bi se zbudil in začel šteti, koliko dni zime bo preži
vel na smučiščih, kjer najde največje učinke. Ne mara daril, ne 
mara zvončkov, ne mara kiča, ne mara porcelanastih angelčk
ov... Brusi smuči in gleda v nebo. Tako mesec hitreje mine.

Jaz imam rada decembrski kič. Obesim ga povsod po hiši in 
vonj po cimetu mi naznanja, da sem na začetku novega, daje 
blizu pomlad. Spremenim se v svojo desetinpolletno hči in če 
bi se še malce bolj prepustila vzdušju, bi verjela, da bo prijazni 
mož z Rudolfom zglavne ceste zavil navkreber in pod jelko na
stavil darila. Zame je tako lažje.

Letos bo moj december poseben.
Moja hči je prestopila prag pravljičnosti, ve, kdo je možskra- 

guljčki.
Jaz se bom poslovila od nečesa, kar meje kalilo - brez kate

rega si še do nedavnega nisem predstavljala svojega vsakdana. 
Zato, da bom dala prostor novi.

Zaradi utrujenosti bom prespala še eno polnočnico, čeprav se 
bom trudila, daje ne bi (ja, priznam, nikoli ne hodim v cerkev, 
ampak za božič začutim iskreno potrebo, da sem del neke ko
lektivne pozitivne naravnanosti... pa brez ideološke navlake).

In dan bo še enkrat premagal temo.

Sin po očetovi poti
Sevnica - V sevniški knjižnici je na ogled razstava fotogra

fij Ljuba Motoreta z naslovom »Utrinki s sevniške planinske 
poti«. Sevniški planinci so v tej sezoni ob nedeljah obredli ce
lotno traso planinske poti, poimenovane po, žal, že pokojnem 
planinskem aktivistu Lojzu Motoretu. Njegov sin Ljubo Mo- 
tore (na fotografiji), planinski fotograf in kronist, je na teh ne
deljskih izletih naredil 1700 fotografij in izbor tega predstavil 
na razstavi, ki so jo najprej postavili na ogled v Planinskem za
vetišču pod sv. Rokom. Ob tem se je zahvalil predsedniku pla
ninskega društva Jožetu Prahu in ženi Stanki, ki ga je prisilila, 
daje šel na nedeljske izlete, pomagala pa mu je tudi pri postavi
tvi razstave. Prireditev, ki jo je popestrila pevska skupina Enci
jan, je predstavljala uvod v zimske urice, ki bodo vse do pomla
di vsako sredo potekale v planinskem zavetišču. N.Č.C.
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Baloni so ga ponesli v svet
Sevnica - Niko Fric iz Sevnice je balonarski as, Vendar ne v poletih z balonom, ampak v njihovem obliko
vanju, saj v njih obleče kakšno od vodilnih svetovnih manekenk, da popestri modno revijo. Pred kratkim 
se je vrnil s klovnovskega festivala v Šanghaju, kjer je s svojo ekipo tako navdušil, da ima v žepu petletno 
pogodbo za organizacijo podobnih festivalov na Kitajskem.

Festival klovnov je pote
kal skoraj cel oktober v čudo
vitem parku v Šanghaju, kjer 
je na velikih odrih sodelova
lo preko sto artistov iz 16 dr
žav. Niko Fric je bil zadolžen 
za dekoracijo glavnega vhoda 
in odrov, k sodelovanju pa je 
pritegnil prijatelje iz Sloveni
je - Romano Kolenc (znana 
kot Pika Nogavička), Alenko

Peternel, ki dela poslikave te
lesa, čarodeja Avgostina Čoha 
in žonglerja Andreja Zupa
na. »Slovenska skupina je v 
23-milijonskem mestu, kjer 
je bil obisk festivala izjemen, 
kmalu našla svoje oboževal
ce. Alenka je učila študente 
slikati, sam sem skrbel za de
koracijo prizorišča, bil sem se
veda tudi klovn, kot ostali iz

Niko Fric z modelom v njegovi balonski kreaciji

naše ekipe in ves čas smo se 
zabavali. Ker so pod tamkaj
šnjo klimo baloni hitro spustili 
dušo, je bilo potrebno dekora
cijo ves čas obnavljati. Pripra
vili smo še dve modni reviji in 
predstavo, na kateri smo na
stopili z balonskimi kostumi 
in skulpturami. Kitajska tele
vizija je posnela reportažo o fe
stivalu in balonski reviji oblek, 
mene pa so izbrali, da gledal
cem predstavim svojo kreaci
jo«, je povedal Niko, navdušen 
nad Kitajci, tako kot so se oni 
navdušili nad njegovo profesi
onalnostjo in prijaznostjo, kar 
mu je prineslo podpis državne 
pogodbe za organizacijo po
dobnih festivalov po širni de

želi. »Vesel sem, ker bo veliko 
dela za nas, slovenske umetni
ke. Leto 2008 bo zame napor
no, saj imam že sedaj za 25 te
dnov aranžmajev v tujini. Lani 
sem imel 50 tisoč milj pole
tov, prihodnje leto kaže, da jih 
bo še več. Do novega leta bom 
doma, januarja letim v Arizo
no, nato na Kitajsko, pa spet v 
ZDA in maja spet na Kitajsko, 
pa seminarji in modne revije 
v Maleziji, Singapurju, Kore
ji, Avstraliji. Avgusta bom učil 
v Las Vegasu. Veliko sveta se 
mi obeta, imam pa tudi precej 
idej, kaj bi naredil doma, v Sev
nici in v Sloveniji, če mi bo do
puščal čas«.

Branka Dernovšek

Teden Karitas
Brežice - Zadnji teden novembra (od 25. novembra do 2. de

cembra) je teden Karitas, ki bo letos potekal pod geslom »Ali 
me imaš rad?« in se nadaljuje z mislijo »mož in žena, oče in 
mati - temelj družine. Družina od rojstva do smrti«. Osrednji 
vseslovenski koncert »Klic dobrote« bo v sredo, 28. novembra, 
v Celju. Župnijska Karitas Brežice pa dobrodelni koncert »Klic 
dobrote«, ki bo že petnajsti po vrsti, pripravlja v nedeljo, 25. no
vembra, ob 15. uri v Prosvetnem domu v Brežicah. Nastopili 
bodo Ptujskih 5, Mariači iz Dobove, Filharmoniki iz Leskovca, 
Nežka Podpečan, Vlado in Gregor Gramc iz Krškega, MePZ 
Viva Brežice, Otroški pevski zbor župnije Brežice, učenci breži
ške Glasbene šole in otroci iz vrtca Mavrica.

Tudi letos pa bomo pozornost temu dogodku namenili tudi 
v programu Radia Brežice in sicer v petek, 23. novembra, od 
10.30 dalje, ko bo naš sogovornik tajnik celjske škofijske Karitas 
Darko Bračun, preko telefona bomo zbirali prostovoljne pri
spevke, istočasno pa bo akcija zbiranja denarnih prispevkov in 
materialnih dobrin potekala tudi na sedežu župnijske Karitas 
v brežiškem župnišču ali po telefonu na številki (07) 49-61-275. 
Tako zbrani prispevki kot prostovoljni prispevki z nedeljskega 
koncerta bodo namenjeni družinam v stiski. J.K.
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L+j Luka in Maja med svetovno elito
tortic, 20.H.200?

Luka Vodlan in Maja Omovšek 
(Plesni klub Lukse Krško) sta na 
Dunaju sodelovala na neuradnem 
odprtem svetovnem prvenstvu za 
vse starostne kategorije v 
standardnih in latinsko ameriških 
plesih. Tekmovanja seje udeležilo 
več kot 1000 plesnih parov iz 
Rusije, Bolgarije, Italije, 
Avstrije,...

8 Dan slovenskih splošnih knjižnic
tortk, 20.11.2007

in mladim, so se...

Zveza bibliotekarskih društev 
Slovenije je 20. november določila 
za Dan slovenskih splošnih 
knjižnic. Letos je pozornost 
namenjena mladim, saj bodo 
številni dogodki potekali pod 
geslom Pravica do branja - 
najstniki in splošne knjižnice. Za 
letošnjo temo, posvečenoliteraturi

! g IV Trebnjem o dolenjskem lutkarstvu >
tortic, 20.11.200?

\jjf\ Krka drevi s Slovanom >
tortic, 2041.2007

ponteitijtk, 19.11200?

Za delavce grel
scfcoO. 17412007

ZA VIŠJE PLAČEoot&tiei in

/
Današnje delavske demonstracije v 
Ljubljani ne sodijo ravno v rubriko 
Lokalno-rumeno', a vam želimo 
vseeno pokazati, kako so se med 
drugimi tudi Dole...

Namig za premik
Branje - čudežno potovanje > 

tortic, 20412007

Dan splošnih knjižnic >
torek. 20412007

3-D ljudje >
torek, 20412007

Predstavitev sistema kakovosti >
torek. 20.112007

frfo ;jAr !
'•utflfe .UjdjJfr
5°C 9°C i4*C

Vroč Bollvwood
četrtek, 1541.2007

Metliški klub Boli ywood je minuli 
petek poskrbel za nepozabno zabavo 
vseh ljubiteljev elektronske glasbe. 
Glavna atrakcija sta bila klubska 
glasbena v...

Cj www
rtvslo.si: Vampir z Gorjancev >
Luka Blažič na naslovnici 
Bulvarja •

Zadnja prometna novica
A2 - Delo na cesti (20.11.2007 
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rojstva v porodnišnici brezice

Matejo Ušaj in njenega Jože
ta je prihod novega družin
skega člana kar malce pre
senetil, saj seje zgodil skoraj 
pet tednov prej. Temu pri
merna je bila tudi teža, saj 
je Rok, kot sta mu dala ime, 
tehtal 1800gin meril 41 cm.
Kljub vsemu je porod potekal 
čisto normalno, mali Rok ra
ste in bo kmalu odšel iz poro
dnišnice. Doma v Brezju pri 
Senušah ga namreč že čaka 
18-mesečna sestrica Nina, 
ati pa pridno ureja še zadnje 
malenkosti, da bo za Rokov 
prihod vse nared.

Ne zgodi se pogO' 
sto, da bi ob našefi 
obisku porodnišfi' 
ce srečali tudi srd' 
ne očete. Tokrat se 
je to zgodilo, zafi 
smo izkoristili pfi' 
ložnost in narediH 
(morda prvo) dr1)' 
žinsko fotografij 
na kateri so mafij' 
ca Barbara Resni 
ati Damjan in si4' 
ček Anžej. No, d 
tej družinski P' 
tografiji mafid 
16-mesečni Jan, 
že ve, da bo ktnP1 

imel družbo pri igri. Sicer pa se je tudi Anžeju zelo mudil0, 
rodil seje tri tedne prej, tehtal je 2740 gin meril 48 cm. Br° 
bara in Anžej bosta kmalu doma na Malem Kamnu in takr° 
bo družinska idila popolna.

Rojstva od 6. do 20. novembra 2007 v.v
Deklice so rodile: Vesna Kostanjšek s Trebč, Jožica Ročic i 

Pišec, Petra Gajšek s Topole, Anica Tominšek iz Bistrice ob So 
in Alenka Pave iz Krškega. ^

Dečke so rodile: Ksenija Bohorč iz Brestanice, Tanja KP-d 
iz Dobove, Mateja Ušaj iz Brezja pri Senušah, Urška Skal# 
Dobove, Dragana Ristič iz Brežic, Sonja Praznik iz Boštanja, . Sa 
na Majerič iz Zagreba in Barbara Resnik iz Brezja pri Senušah’

Defibrilatorji na javna mesta
Čatež ob Savi — Rotary klub Čatež vsako leto v ter
mah organizira dobrodelni ples, s katerim zbira 
sredstva za realizacijo zastavljenega programa po
moči posameznikom ali ustanovam. Z dražbo 
umetniških slik na letošnjem plesu 24. novembra 
želijo iztržiti 5.000 evrov. Del denarja bodo name
nih kot štipendijo Sevničanu pri doktoratu v Ox- 
fordu, del pa za brezžični dostop do interneta na 
Ravnah pri Zdolah in Šapolah. Javne službe v regiji 
pa je klub spodbudil k postavljanju defibrilatorjev.

Rotary Čatež obeležuje 10. obletnico včlanitve v mednarodno 
združenje Rotary. Predsednik Branko Ogorevc skrbno pripra
vlja dobrodelni ples, da bi se ga udeležilo čim več rotarijancev 
in povabljenih prijateljev. Slikar Peter Krivec je zbral 10 ume
tniških slik in od njihove prodaje na dražbi bo odvisno, v koli
kšni meri bodo lahko uresničili zastavljeni program. Vsekakor 
bodo del zbranega denarja namenili Sevničanu Jasminu Meci- 
noviču, ki dela doktorat iz kemije na Oxfordu. Tega briljantnega 
študenta smo v SavaGlasu predstavili letos januarja in med dru
gim je povedal, da mu je v začetku, ko ni mogel dobiti štipendi
je za študij v tujini, pomagal ljubljanski Rotary. Rotary Čatež pa 
mu hoče pomagati pri stroških bivanja v zaključnem 3. letniku 
doktorskega študija, ko je Jasmin ostal brez Zoisove štipendije, 
kajti pravilnik predvideva financiranje le dveh letnikov, kot tra
ja doktorski študij v Sloveniji. Rotary Čatež s tem primerom po
šilja pristojnim službam sporočilo, da bi morala biti štipendijska 
politika za nadarjene fleksibilnejša.

Ob pomoči nadarjenim posameznikom, ki jo v klubu ves čas 
izkazujejo s štipendijami, podpirajo tudi projekte, pomembne 
za širšo skupnost. Tako se je nedavno porodila ideja, da bi v Po
savju in Obsotelju ustanove, kjer se zadržuje večje število ljudi, 
spodbudili k nakupu defibrilatorjev. Akcijo vodi direktor bre
žiške bolnišnice Tone Zorko. Napravo za oživljanje bodo po
šte, občine in druge javne ustanove kupile na lastne stroške. Ro
tar)? Čatež pa bo skrbel in usklajeval potrebno izobraževanje, 
da bodo zaposleni, ki bodo najbližje aparatu, znali z njim tudi 
pravilno rokovati. Kot kažejo trenutni dogovori, bodo še letos 
s partnerji podpisali pismo o nameri, do konca prihodnjega leta 
pa naj bi defibriiatorje tudi postavih. B.D.
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Brežice - V galeriji Posav
skega muzeja v Brežicah so 
odprli regijsko razstavo ljubi
teljskih likovnih ustvarjalcev 
z naslovom »Tudi črna je bar
va«. Razpis na to temo je letos 
objavil Javni sklad za kulturne 
dejavnosti in je državni pro
jekt, ki poteka po več regijah. 
Razpisana tema ni omejevala 
ne vsebine ne sloga, dovoljene 
so bile vse tehnike in materiali, 
ustvarjalci so se lahko odloči
li za katero koli temo, sodelo
vali so lahko z enim ali največ 
s tremi vsebinsko ali oblikov
no povezanimi deli. Edini po
goj se je nanašal na barvo - li
kovna dela so namreč morala 
biti izvedena pretežno v črni 
barvi.

Z Dolenjske, iz Bele Kra
jine in Posavja je na nateča-

»Tudi črna je barva«

Sebastjan Popelar iz Tržišča si ogleduje priznanje.

ju sodelovalo 49 avtorjev, za Mavrice iz Novega mesta, Ar- 
razstavo jih je bilo izbranih 24 toteke iz Črnomlja in še nekaj 
s 37 likovnimi deli in sicer iz posameznikov. Oceno njiho- 
Društva likovnikov OKO Kr- vih del je predstavila likovna 
ško, Likovne družine Dobova, kritičarka Nuša Podgornik, 
Društva likovnikov 'Brežice, ki je uvodoma pojasnila na

slov razstave. Za črno namreč 
pravimo, da pomeni odsot
nost barve ali tudi negacijo 
barve. Kljub vsemu so ustvar
jalci s svojimi deli dokazali, 
da je tudi črna barva - barva, 
s katero je mogoče ustvari ču
dovite slike.

Vsem sodelujočim ustvar
jalcem je vodja območnega 
sklada za kulturne dejavno
sti Brežice Simona Rožman 
Sternad izročila priznanje, iz
razila veselje, da so bile za raz
stavo izbrane prav Brežice in 
se zahvalila za gostoljubnost 
Posavskemu muzeju, da jim je 
omogočil postavitev razstave 
v njegovi galeriji.

Odprtje razstave sta pope
strila Andreja Zlatic s flavto 
in Daniel Ivša s harmoniko.

Jelica Koršič

Festival »Prva priložnost«
Sevnica - V Mladinskem centru Sevnica so zaključili festi

val za mlade glasbene skupine First Chance festival 2007, ki so 
ga prvič izvedli lani, zaradi navdušenega odziva pa bodo s festi
valom nadaljevali tudi v prihodnjem letu.

Na 11 predizborih, na katerih se je od februarja do septem
bra 2007 pomerilo več kot 50 mladih glasbenih skupin, so do
bili 11 zmagovalcev, od katerih se jih je v finalu 9 potegovalo za 
lepe nagrade.

S pomočjo strokovne komisije, ki so jo sestavljali Ivo Rime 
- Ivč, bobnar pri skupinah Leeloojamais in Da Phenomena ter 
nekdanji član skupin Demolition Group in Laibach, Boštjan 
Imenšek - kitarist skupine MI2 in domača glasbena mojstra 
bobnar nekdanjih Ultimatov Jani Košir in klaviaturist Ma- 
thias Jazbec, glasobalo pa je tudi občinstvo, so izbrali najboljše 
med najboljšimi in jim podelili lepe nagrade.

Največ točk je dobil jazz-rock Trio K iz Sevnice, kar mu 
prinaša snemanje videospota in glasbene podlage ter intervju 
in powerplay na radiu Energy in Studiu D.

Denarno nagrado za 1. mesto v vrednosti 200 evrov sije pri
igrala skupina Kansky. Skystation iz Naklega pri Kranju je s 
bard rockom navdušila za 3. mesto, metalci iz Zagorja Ambas- 
sador of sifilis so bili 4., sledijo Galama iz Zagorja, Hellraisers s 
Ptuja, Dandelion Children iz Ljubljane in May iz Kostanjevice 
na Krki.B.D.

Oliver spet navdušil
Brežice - Oliver Dragojevič je v športni dvorani v Brežicah 

sPet navdušil številne poslušalce, ki so prišli na njegov koncert 
blizu in daleč. Tudi tokrat so ga spremljali Dupini iz Splita, s 

katerimi je izvedel skoraj vse uspešnice iz svoje bogate kariere, 
penimo le tri - Cesarico, Skalinado, Serenado. Pa tudi kakšno 
dalmatinsko, ki jih očitno rado posluša staro in mlado. Oliver, 

je bil na odru skoraj dve uri brez premora, je dodobra raz
pel občinstvo. Daljšo reportažo si lahko preberete na regij
am portalu lokalno.si. M.M.

»Stand up« komika 
nasmejala mlade

Krško - Mladinski center Krško in informacijska točka Eu- 
rope Direct sta v sklopu kampanje Vsi drugačni, vsi enakoprav
ni pripravila večer, na katerem so skozi humor in zabavo ob 
»stand up« komediji opozarjali na evropske vrednote in nevar
nosti stereotipov v naši družbi.

V ZDA, kjer se je »stand up«, razvil je težko najti človeka, ki 
ne bi vedel, kaj je to. Pri nas pa se ta vrsta gledališke umetnos
ti šele izvija iz povojev. V K razvoju »stand up scene« pri nas 
veliko prispeva Klub stand up komedije, ki vsako leto izobrazi 
nekaj navdušencev nad to vrsto umetnosti na delavnicah, ki 
jih poučuje Željko Vukmirica, hrvaški gledališčnik in odličen 
»stand up« komik.

V Čebelnaku v Krškem sta obiskovalce nasmejala odlična 
»stand up« komika Martina Ipša in M.J. (Mental Jockey) 
Murko. Oba sta učenca Željka Vukmirice. Dvorana MC Krško 
je bila polna mladih, ki so si želeli malo smeha v tem sivem 
krškem vsakdanu, in bilo ga je kar precej. Najprej jih je Mar
tina nasmejala s svojo kritiko sodobne družbe. Večkrat so se 
nasmejali kar na svoj račun - še posebej moški. Nato pa je večer 
zaključil M.J. Murko s svojim preprostim pogledom na svet in 
izvirnimi marketinškimi idejami.

Večer je bil nepozaben in kot so povedali obiskovalci, je 
nekaj takšnega manjkalo v tem okolju, zato že z nestrpnostjo 
pričakujejo naslednji tak večer, ki se bo po besedah organiza
torjev menda zgodil kmalu. P.U.

Plesne miniature
Kostanjevica na Krki - Plesna skupina Harlekin je na odru 

Kulturnega doma v Kostanjevici na Krki pripravila plesni ve
čer, ki so ga poimenovali Plesne miniature. Tega prirejajo že 
drugo leto zapored in tudi letos so se na njem poleg Harlekink 
predstavile še tri druge plesalke.

Plesna skupina Harlekin je bila ustanovljena leta 1994 in delu
je pod mentorstvom Lucije Kuntarič. Seveda ne gre za eno samo 
skupino, ampak za več plesnih formacij, razdeljenih po staro
sti in interesih, vsem pa je skupna vizija plesalkam ponuditi čim 
kvalitetnejše plesno znanje in vpogled v različne plesne tehnike. 
Zadnja tri leta treningi potekajo pod vodstvom Kjare Starič, v 
ospredje pa stopa sodobna plesna tehnika - horton. M.M.

100- letnica rojstva 
Jožeta Gorjupa

Kostanjevica na Krki - Ob 100-letnici rojstva slikarja, ki
parja in grafika Jožeta Gorjupa so v cerkvi Sv. Miklavža v Ko
stanjevici na Krki pripravili slavnostni koncert Komornega 
godalnega orkestra Slovenske filharmonije in v Lamutovem li
kovnem salonu odprli razstavo z naslovom »Jože Gorjup - Ne
izživeto hrepenenje«.

Kostanjevica na Krki je zelo povezana z Jožetom Gorjupom, 
čeprav ima ta za sabo zgolj sedem let umetniškega delovanja. 
V dolenjskih Benetkah se je namreč začela in končala njego
va prekratka življenjska pot. V Galeriji Božidar Jakac so uspe
li zbrati večino njegovih slikarskih in grafičnih del ter skulp
tur in postavili njegovo stalno zbirko. Da je njegov opus viden 
očem obiskovalcev, gre zahvala predvsem restavratorju in kon
servatorju Viktorju Povšetu, ki je njegova dela dvignil iz pra
hu in pozabe. M.M.

Lepotice z biserčki
Sevnica - Prvič se v sevniški Galeriji Ana z likovno razstavo 

v treh tematskih sklopih predstavlja uveljavljeni slikar, ilustrator, 
igralec in glasbenik Bojan Sumrak iz Radeč. Na ogled je posta
vil nekaj krajinskih podob, v sodelovanju z bioenergetikom Bo
janom Kavškom pa je nastala skupina slik »ogenj, voda, zemlja, 
zrak« z dodanimi energetskimi kristali. Osrednja tema razstave 
so ženski liki, kijih malo slači in spet oblači, kot posebnost pa sta 
jim z zlatarko Tadejo Traven dodala nakit iz zlatih lističev in bi
serčkov Swarovsky. Dela z razstave so naprodaj.

Sumrak je svojo umetniško kreativnost, s katero je nepo
grešljiv v kulturnem utripu Radeč in zadnje leto tudi Sevni
ce (sodeluje v društvu Trg), prenesel na otroke. Vsi trije sino
vi so glasbeniki, na odprtju njegove razstave v Sevnici pa so se 
z očetom občinstvu predstavili v orkestru violin Strunikat in 
kvintetu trobil Kvintola. Predsednica društva Trg Breda Dre- 
nek Sotošek, ki je tudi lastnica galerije, je umetniku hvaležnost 
za dobro sodelovanje izkazala s posebnim darilom - avtorskim 
kozarcem Janje Lap in steklenico vina, ki jo je direktor galerije 
Franci Sotošek kupil na dražbi za pediatrično bolnišnico Izo
la. B.D.

Bojan Sumrak in Sinjo Jezernik

Pevci nam pojejo, godci 
nam godejo

Tolmin - Javni sklad za kulturne dejavnosti je v Tolminu 
organiziral državno srečanje pevcev ljudskih pesmi in godcev 
ljudskih viž pod naslovom »Pevci nam pojejo, godci nam go
dejo«. Program za državno srečanje je pripravila dr. Urša Si- 
vic iz Glasbeno-narodopisnega inštituta Slovenske akademi
je znanosti in umetnosti iz Ljubljane na podlagi selektivnih 
ogledov šestih regijskih srečanj pevcev ljudskih pesmi in god
cev ljudskih viž in sicer v Osluševcih, na Hrušici, v Brestanici, 
v Gradišču na Kozjaku, Slovenskem Javorniku in v Rogaški 
Slatini. Na regijskih srečanjih je sodelovalo preko 70 izbranih 
skupin in posameznikov, ki so se pred tem uspešno predstavi
li na območnih srečanjih. V sistem selekcije je bilo tako vklju
čenih preko 200 izvajalcev, ki se ukvarjajo z ohranjanjem oz. 
poustvarjanjem našega ljudskega pevskega in godčevskega iz
ročila.

Na državnem srečanju je tako sodelovalo 12 skupin in po
sameznikov iz vse Slovenije, med njimi so bili izbrani tudi 
Dobovški pevci KUD Franc Bogovič Dobova in Fantje arti- 
ški iz Artič. J.K.
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Adventni venček - praznični okras vsakega doma
Poleg okrašenih ulic in trgovin so eni prvih oznanjevalcev božiča prav adventni venčki, ki se v začetku decembra pojavijo v naših domovih. Štiri adventne sveče in štirje tedni, 
ko praznujemo advent, predstavljajo štiri tisočletja zgodovine pred Kristusovim prihodom. Ljubek adventni venček pa se je iz krščanskih razširil tudi druge domove in usta
nove. Da se bo vaša miza letos lahko pohvalila z unikatnim venčkom, smo za vas pripravili nekaj idej, kako ga narediti. Sicer pa, saj veste, domišljija ne pozna meja!

Kaj je advent?

Advent je daljna priprava 
na božič, neposredna priprava 
pa je devetdnevnica. Advent 
pomeni prihod, torej čas, ko 
se verniki pripravljajo na pri
hod Kristusa. Pripravljajo se 
štiri adventne nedelje, včasih 
pa jih je bilo celo pet. Malo
kdo ve, da štirje tedni pome
nijo štiri tisočletja, torej štiri 
obdobja zgodovine stare za
veze pred Kristusovim pri
hodom, v katerih je človeštvo 
čakalo na odrešenje - prazgo
dovino od začetka do Abra
hama, dobo očakov od Abra
hama do kraljestva, dobo 
kraljestva od ustanovitve kra
ljestva do babilonske sužnosti 
in dobo po vrnitvi iz babilon
ske sužnosti do Kristusa.

Naši predniki, verniki v 
Galiji, so se od konca 5. sto
letja postili od martinovega 
do božiča, vsak teden trikrat, 
proti koncu 6. stoletja pa je bil 
ta čas priprave na božič spre
jet tudi v rimski koledar, ven
dar se je kasneje v 11. stoletju 
skrčil na štiri nedelje. Tako so 
adventni čas začenjali že na 
martinovo, 11. novembra. V 
adventu so sprva videli le spo
korno pripravo na božič, kot 
je 40-dnevni post priprava na 
veliko noč. Adventnega posta 
ni nikoli ukazala vsa Cerkev, 
zato seje pozneje umaknil no
vemu pojmovanju; advent, ki 
ga je Cerkev uvedla na sreča
nju v Makonu leta 583 kot za

četek posebnega leta, je le pri
spodoba časa pred Mesijevim 
prihodom.

Zaradi uvedbe adventa se 
je več šeg, navad in običajev 
premaknilo v adventni čas. Po 
prvotnih cerkvenih predpisih 
je bil god sv. Martina na pragu 
adventnega posta. Zato je bilo 
razumljivo, da je cerkev pred 
postom dovolila obilne poje
dine. Stare poganske jesenske 
gostije so ostale, le nov smi
sel so dobile. Da je martino
vo res nekakšen jesenski pust, 
kaže starodavni spomin na to 
s Primorske, kjer s bile poroke 
le dvakrat na leto - v času pred 
pustom in na martinovo.

Venec - simbol adventa
Dobo adventa ponazarja 

adventni venec, ki je bil spr
va znan le na Koroškem in 
pa v sosednji Avstriji, Nem
čiji pa tudi Belgiji, na Šved
skem in drugje. Seveda ga v 
današnjem času vse pogoste
je vidimo tudi pri nas, zla
sti v cerkvah, znan pa je bil 
tudi v ljubljanskih meščan
skih družinah. Tradicional
no je spleten iz smrekovih ve
jic, na njem pa so štiri modre 
ali bele sveče in trakovi. Vsaka 
od štirih sveč pomeni eno od 
omenjenih obdobij. Ker kr
ščanstvo meni, da je Kristus 
luč sveta, prižigajo vsako ne
deljo eno svečo. S prvo adven
tno nedeljo pa se začenja tudi 
cerkveno leto.

Danes je adventni venec 
zasedel mize in police tudi v 
tistih družinah kjer adventa 
ne praznujejo po stari krščan
ski navadi. Adventni venček je 
namreč lep okras, ki napove
duje veselo božično praznično 
obdobje, sveče na njem pa da
jejo prostoru praznično sve
čano vzdušje s svojo naravno 
rumeno svetlobo. Adventni 
venčki so že zdavnaj presegli 
svoje tradicionalno smrekovo 
oblačilo. Danes se razkazuje
jo, narejeni iz najrazličnejših 
materialov in okrašeni s tisoč 
in enim dodatkom.

Adventni venček po 
domače

Seveda je najlažje adven
tni venček kar kupiti, vendar 
pa si z izdelavo svojega lastne
ga venčka lahko popestrite 
marsikateri dolgi zimski ve
čer. Prav tako adventni ven
ček lahko podarite, saj je prav 
zanimivo in unikatno dari
lo. Prvo pravilo, kako narediti 
adventni venček, je, da pravil 
pravzaprav ni! Vse kar potre
bujete, je kolut, na katerega 
potem prilepite ali pripnete 
najrazličnejše materiale. Ko
lut je lahko slamnat, iz stiro
pora ali iz pene. Pred izdelavo 
venčka si priskrbite tudi pri
merno lepilo, s pomočjo ka
terega boste venček tudi oble
kli. Najprimernejša je naprava 
v obliki pištolice, ki vam spro

možice ^ Jd? Brežice
p- intBfflnsta ccnips bkžke

DECEMBER MESEC ŽELJA, PRIČAKOVANJ IN OBDAROVANJ
V MESTU BREŽICE

Zavod za podjetništvo in turizem Brežice in Mladinski center Brežice organizirata decembr
ski dogodek s ciljem prebivalcem in obiskovalcem mesta popestriti praznične decembrske 
dni. Dogodek smo poimenovali “ December mesec želja, pričakovanj in obdarovanj “.
Zvrstilo se bo več dogodkov, več v programu:

Naziv in čas dogodka Opis Kraj dogajanja

Pravljična vasica
5.12.2007 ob 16.30

Pravljica: Rdeči paket, Božično drevo 
Kreativne delavnice: Potiskane in 
popacane voščilnice

Mladinski center 
Brežice

Pravljična vasica
12.12.2007 ob 16.30

Pravljica: Rdeči paket
Kreativne delavnice: Novoletni okraski 
iz naravnih materialov in papirja

Mladinski center 
Brežice

Pravljična vasica 
19.12.2007 ob 16.30

Pravljica: Rdeči paket, Pravljica o 
Božičku
Kreativne delavnice: Rdeči paket

Mladinski center 
Brežice

Božične karaoke
20.12.2007 ob 16.00

Božične karaoke Mladinski center 
Brežice

Božično - novoletni 
bazar
21.12.2007 od
11.00 do 17.00

Rokodelci in rokodelke Društva Škrija

Društvo kmetic Brežice

Mestno jedro Brežice 
(pred občinsko 
zgradbo)

Prepevanje božično 
novoletnih pesmi
21.12.2007 med
13.00 in 16.00

Oktet Orlica Pišece

Pogostitev Društvo kmetic Brežice

Mestno jedro Brežice 
(pred občinsko 
zgradbo)

Kreativne delavnice 
na prostem
21.12.2007 
od 13.00 do 16.00

Kreativne delavnice v mestnem jedru 
mesta Brežice z animatorji MC Brežice

Mestno jedro Brežice 
(pred občinsko 
zgradbo)

Prihod dedka Mraza 
in Božička
21.12.2007 
od 16.00 do 17.00

Obisk dedka Mraza in Božička
Predstava: Take praznične v izvedbi
Sam Sebastiana ter glasbena popestri
tev, ki naj zaenkrat ostane skrivnost.

Mestno jedro Brežice 
(pred občinsko 
zgradbo)

Vljudno vabljeni!

ti topi lepilo in s pomočjo ka
terega lahko lepilo brez težav 
nanašate kamorkoli. Kolute in 
pištolico lahko kupite v vsaki 
bolje založeni blagovnici, mo
goče v cvetličarni ali pa v tr
govini z materialom za obli
kovanje.

Pri izbiri materiala, s kate
rim boste oblepili kolut, pu
stite domišljiji prosto pot. Če 
se nagibate bolj k tradicional
nim vrednotam, potem lah
ko uporabite smrekove vejice, 
ki jih naberete kar v bližnjem 
gozdu. Pazite, da pri tem ne 
poškodujete dreves. Raje izbi
rajte večje smreke. Prav tako 
lahko uporabite druge iglav
ce, kot so jelka, enostavna za 
pritrditev je cipresa, lepo bar
vo ima tisa. Prav tako lahko v 
gozdu naberete leskove veje, 
jih narežete na do 5 cm dol
ge palčke in jih lepite na ven
ček. Za "obleko" venčka lahko 
uporabite karkoli. Zelo ele
ganten venček lahko nastane, 
če ga oblepite s česnom. Česen 
olupite, da razpade na manj
še dele, potem ga lahko tudi s 
pomočjo kapičastih igel (bu
cik) pritrdite na venček. Če
sen že sam po sebi da venčku 
poseben sijaj in ne potrebuje 
posebnega okrasja, le štiri ele
gantne sveče v poljubni barvi. 
Prav tako lahko kolute oble
pite z raznimi oreščki, kot so 
arašidi, ki jih lahko nalepite 
neolupljene, z lahkoto se lepi
jo tudi bučna semena in man
deljni. To je le nekaj predlo
gov, kako lahko oblečete svoj 
venček. Seveda lahko oblečen

kolut še prebarvate. To najlaž
je naredite z barvnimi spre- 
ji, največji učinek boste dobi
li, če uporabite zlat, srebren ali 
bronast sprej. Prav tako lah
ko kupite umetni sneg v spre- 
ju in vaš venček bo zadišal po 
zimi.

Ko ima venček pravo oble
ko, ga je potrebno še okrasi
ti. Uporabite lahko vse sta
re perle, gumbe in kovance, 
ki se vam nabirajo po preda
lih. Venček lahko ovijete z da
rilnim trakom in ga okrasite s 
pentljicami. Bolj svečano po
dobo pa do dobil, če uporabi
te svileni trak. Vendar bodite 
previdni, da pentlje ne bodo 
previsoke ali preblizu sveč.

Tudi manjše stare okrase s 
smrečice lahko koristno upo
rabite pri izdelavi venčka. V 
Ameriki je zelo znana bodika, 
iz katere izdelujejo venčke. Če 
jo najdete, jo lahko uporabite 
tudi vi. Božično zelena barva 
bodike pa pride lepo do izra
za s kontrastno rdečo. Venček 
lahko okrasite tudi z zlatimi 
ali srebrnimi nitmi ali drugi

mi pisanimi vrvicami. Za ko
nec lahko venček posujete z 
bleščicami.

Seveda na vsak adventni 
venček spadajo štiri sveče. 
Najvarneje je, da sveče posta
vite na svečnike in ne nepo
sredno na venček. Najbolj
ša bo izbira dišečih svečk, saj 
bo venček poleg vaših oči po
skrbel tudi za nos, prostor pa 
napolnil z omamnim vonjem- 
Priporočamo vonj cimeta, ki 
se odlično sklada z božičnim 
časom. Pri izdelovanju seve
da pazite na skladnost. Bolje 
je določiti dve ali tri osnovne 
barve in jih kombinirati, kot 
nalepiti nanj vse, kar vam pri
de pod roke. Če pa bo vaš ven
ček ostal brez svečk, ga lahko 
obesite tudi na vrata, kjer bo 
pozdravljal obiskovalce.

Pa še opozorilo! Adventne
ga venčka nikdar ne puščaj
te samega, če na njem gorijo 
svečke. Pa veliko užitkov ob 
izdelovanju!

Vir: Damjan J. Ovsec: Veli
ka knjiga o praznikih

Martinova trgatev 
na Sremiču

Krško - V vinogradih Kmečke zadruge Krško na Sremiču so 
pred martinovim opravili Martinovo trgatev, še zadnjo letos, ki 
je bila zaradi ugodnega vremena nekoliko prej kot običajno. Po
trgali so več kot 6000 trt laškega rizlinga. Za trgatev so se po be
sedah direktorja zadruge Janeza Živiča odločili, ker je grozd
je že doseglo zahtevane kriterije in računajo, da bodo iz tega 
grozdja, ki ga je že napadel žlahtni botritis, predelali okoli 200 
litrov suhega jagodnega izbora. Trgatev so opravili tudi delavci 
iz uprave in člani nadzornega odbora zadruge. M.M.

20. decembra SavaGlas zaključuje svoje poslanstvo.
Bralcem se zahvaljujemo za dosedanjo zvestobo in vas vabimo, da 

Vsak konec dnevne lokalne informacije spremljate na spletni strani www.lokalno.si

IITia SVOj v bodoče vam nudimo možnost, da domače novice in zgodbe, ki ste jih 
Začetek. do sedaj brali v SavaGlasu, prebirate v Dolenjskem listu.

Dolenjski listje regionalni tednik s tradicijo, ki že skoraj 60 let vsak četrtek seznanja bralce na 
Dolenjskem, v Beli krajini, Posavju in na kočevsko-ribniškem koncu o dogajanju na družbeno
političnem, gospodarskem, kulturnem, športnem in drugih področjih življenja. Tedensko je 
obogaten s prilogo Dolenjske novice, TV sporedom, zadnji četrtek v mesecu pa je Dolenjcu 
priložena še mesečna revijalna priloga Živa.

»žs (šM IMrns^sM Ust fpmSsM
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Vsi novi naročniki, ki se boste do 13. 
decembra odločili za enoletno 
naročnino na Dolenjski listi, 
prejmete darilni bon KZ Krka v 
vrednost 10€.

Izmed vseh naročnikov 
Dolenjskega lista pa bomo 
sredi decembra izžrebali tri in jim 
polepšali praznične dni.

1. nagrada: košara mesnih dobrotvvrednosti 50€,
2. in 3. nagrada: košara mesnih dobrotvvrednosti 30€

Dolenjski list lahko naročite:
- po pošti na naslov: Dolenjski list Novo mesto, d.o.o., Germova 4, Novo mesto,
- potelefonu:07/3930508,
- po faksu: 07/39 30 540,
- na elektronski naslov: tajnistvo@dol-list.si.

DOLENJSKI UST
Vaš četrtkov prijatelj
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Dan slovenskega medu v vrtcih
V okviru vseslovenskega 

projekta »En dan med sloven
skih čebelarjev za zajtrk v na
ših vrtcih«, ki ga je organizira
la Čebelarska zveza Slovenije 
16. novembra, je bil k sode
lovanju povabljen tudi Vrtec 
Ringaraja pri OŠ Artiče.

Cilj akcije je bil otrokom 
ponuditi kakovosten sloven
ski med in preko izobraževal
ne zgibanke seznaniti starše o 
kakovosti in koristnosti čebe
ljih pridelkov.

V našem vrtcu so ta teden 
tekle številne aktivnosti, po
vezane s to temo. Najstarej
ši otroci so z Brigito in Katjo 
osvetlili ekološki pomen čebel 
za naravo in človeka, poglobi
li so svoje znanje o čebelah z 
ogledom slikanic, knjig, igrač, 
didaktičnih iger in daril iz pa
nja, ki so jih otroci prinašali 
od doma. Ogledali so si čebel
njak in ga kasneje tudi izdela
li. Svoje gibanje so popestri
li z gibalno igrico o panju in 
čebelah. Okušali in opazovali 
so različne vrste medu, cvetni 
prah, propolis, satovje in ma
tični mleček ter s pomočjo 
Klarine babice spekli slastne

2 do 4-letni otroci so si sku
paj z Natašo, Slavico in Mar
tino ogledali čebelnjak in sa
tovje, prepevali pesmico in se 
igrali igrico o čebelah. Čebel
njak so slikali, strigli in lepi
li, iz orehovih lupin izdelovali 
čebelice, v knjigah so poiska
li čebele ter o njih povedali to, 
kar vedo iz izkušenj. Otroci so 
v vrtec prinesli tudi izdelke, ki 
so si jih skupaj ogledali. Slad
kali so se z različnimi vrstami 
medu, na zajtrk pa so povabi
li čebelarja, ki jim je pokazal 
čebelarsko opremo in povedal 
veliko zanimivega.

Najmlajši otroci pa so se 
skupaj z Vesno, Mišo, Sonjo 
in Tino posladkali z medenim 
zajtrkom, po svoje prepevali 
pesmice o čebelah in se poza
bavali ob igrici Panj in čebele.

Vsi sodelujoči smo ob tem 
na svojevrsten način spozna
vali, kako močno je naše vsa
kodnevno življenje povezano 
s temi drobnimi opraševalka- 
mi in kako veliko ozavešče
nosti in ljubezni je potrebno 
za obstoj tega krhkega, a ve
ličastnega sožitja.

Martina Makovec Žagar

Nagajivčki s čebelarjem Francem Kelharjem

medenjake.
V skupini sončkov so 4 in 

5-letni otroci skupaj z Ruth in 
Ano izdelali plakat. Na njem 
so strnili svoje komentarje, 
razmišljanja in predvidevanja, 
zapisali pa so tudi to, kaj jih o 
čebelah še zanima in kje bodo 
to izvedeli. Skupaj so okušali 
različne vrste medu, se igrali 
gibalno igrico, prebirali zgod
bico, risali, lepili čebelnjake 
ter oblikovali čebelice iz gline.

V vse omenjene dejavnosti so 
se še posebej aktivno vključi
li njihovi starši, ki so skupaj z 
otroki prinašali v vrtec slikov
ni material, izdelke iz voska in 
druge čebelje proizvode. Star
ši so v vrtec prinesli tudi panj, 
povabili otroke na ogled če
belnjaka ter se dogovorili za 
izdelavo novoletnih okraskov 
iz voska. V svoji sredini so na 
zajtrku z medom gostili breži
ško podžupanjo.

Športna asa na naši šoli
V torek, 6. novembra, sta nas pri izbirnem predmetu šport za 

zdravje obiskala slovenska asa Primož Kozmus in Jure Rovan. 
Primož je državni prvak v metu kladiva ter je s svetovnega at
letskega prvenstva 2007 prinesel srebrno medaljo, Jure pa ima s 
5,61 m v lasti državni rekord v skoku s palico.

Naravoslovni dan nekoliko 
drugače

Učenci OŠ Brežice smo imeli naravoslovni dan z naslovom 
»Vrednote prostora in trajnostni prostrorski razvoj«. Razmi
šljali smo o prostorski razporeditvi v šoli, okolici šole, v svojem 
mestu ... Izdelali smo načrt, v katerega smo vključili pozitivne 
spremembe, ki jih pogrešamo. Seveda pa si prihodnosti ne mo
remo zamisliti tudi brez naravnih dobrin, kot so voda, skrb za 
okolje...

In kaj o naravoslovnem dnevu menijo učenci?

Najbolj všeč mi je bil pogovor o vodi. Voda, ki jo vsakodnev
no brez razmišljanja uporabljamo, ni neomejena. (Ines)

Bili smo ustvarjalci, ustvarjali smo šolski park. Morda bodo 
naše ideje upoštevali. (Mitja)

Naučila sem se pomen besed: vrednota, trajnostni razvoj, pro
storsko načrtovanje. Pomembno je spoštovati naravo. (Larisa)

Najprej smo si na videokaseti ogledali posnetke s svetovne
ga prvenstva 2003, kjer sta tudi sama nastopila. Komentirala sta 
jih in povedala, kdo je zdaj vnjunih disciplinah v svetovnem 
Vrhu. Nato smo se odpravili v našo telovadnico in se razdeli
li v dve skupini. Najprej nas je Jure izzval, kdo si upa z njim 
tekmovati v stoji na rokah. A izziva ni sprejel nihče. Nato pa 
smo se preizkusili v stoji na vrvi. Videti je bilo zelo težko, toda 
po poskusu bi ponovili še enkrat. Nato smo voditelja zamenja
li. Pri Primožu so nekateri poskusili zavrteti kladivo, drugi pa 
smo raje stopili na varno.

Ob tem se nam je pridružila tudi gospa ravnateljica, se jima 
Nahvalila za obisk, hkrati pa povedala anekdoto o Primožu, saj 
Je ravno ta športni as obiskoval našo osnovno šolo.

Ura je bila nepozabna prav zaradi športnikov in zanimivih 
Preizkusov. Še si želimo takšnih dni!

Erika Sluga in Žan Pečnik, 9.a, 
OŠ Adama Bohoriča Brestanica

Dijaški festival Malinuc
Sevnica - Za uvod v decembrsko veselo rajanje pripravljata 

društvo K.N.O.F. in Dijaška sekcija ŠKS dijaški festival »Mali
čile«. Prireditev je namenjena mladim, dijakom in »fazanom« 
' na kratko “malinucem”. Cilj je promovirati dijaške klube in 
Prostovoljke oziroma prostovoljce ter zabavo brez alkohola.

»Malinuc« se bo zgodil v soboto, 1.decembra, v Športnem 
čomu Sevnica. Popoldanski program se bo prične ob 16. uri 
s športnimi in dijaškimi igrami, stojnicami mladinskih orga
nizacij ter kulturnim programom na odru. Večerni, glasbeni 
čel prireditve bodo naznanili s protokolarnim odprtjem ma
kovega soda, ki bo maskota prireditve. Na odru se bodo zvr- 

siile različne glasbene skupine. Nastopili bodo raperka Žana, 
lupine Kronika, Splash the Toilet, Liquf in za vrhunec veče- 

,r.a Zaklonišče prepeva. Za dijake prvih letnikov bodo priredi- 
1 tudi zabavni »krst fazanov«. Po prireditvi pa bo v lokalu pri 
Teniški železniški postaji še After Malinuc Party z DJ Damir
jem in Go-Go plesalkami. Vstop bo prost!

Narava je naša največja vrednota. (Anja)

Obiskali smo park pri Mladinskem centru in razmišljali, kaj 
bi lahko spremenili. (Nives)

Žana Zorko in Lea Hrastovšek, 7.c, 
novinarski krožek OŠ Brežice

Športni dan pri Vašcerju
Učenci od 6. do 9. razreda smo imeli športni dan. Zjutraj 

smo najprej tekli kros. Po teku smo imeli malico. Nato smo 
se peš odpravili na kmetijo s konji. Lastnik kmetije Gorazd 
Vašcer nam je vse razložil o konjih, kar je bilo potrebno, in 
nam predstavil, katere pasme obstajajo. Nato nam je osedlal 
konja in pokazal, kako se ga pripravi za ježo.

Konja moramo najprej dobro skrtačiti v smeri dlak. Nato 
je treba na potkah dobro sčistiti umazanijo in paziti, da ne 
ostane nobenega kamenčka, saj lahko konj začne šepati. Ko 
je gospod Vašcer vse to naredil, smo se odpravili jezdit.

Bila sem druga na vrsti. Najprej me je gospod Vašcer pel
jal s konjem. Nato sem ga začela sama usmerjati. Sploh ni 
bilo težko. Čez čas sem morala s konja, saj so bili še drugi na 
vrsti. Ko se je začel novi krog, sem bila zopet druga na vrsti. 
Takrat sem šla sama kas (počasen tek s konjem). Najprej me 
je bilo malce strah, vendar je bilo kmalu bolje. To je bil nepo
zaben občutek, zato sem šla še tretjič na konja.

Na koncu so nas še pogostili s pijačo, čipsom in odšli smo 
domov. Ta dan mi bo ostal vedno v spominu. Že kot majhna 
sem hotela imeti doma konja, vendar ga nisem dobila. Sedaj 
pa bom verjetno začela hoditi v Kapele v konjeniški klub. 
Upam, da bomo doma kupili konja zame.

Lea Jurečič, 8. razred, OŠ Dobova

SavaGlas, 22.11.2007

»Padaj, padaj mili dežek...«
V vrtcu Levček pri OŠ Podbočje v skupini Metuljčkov (3 do 

6 let) otroci veselo hodijo na sprehode tudi, če pada dež. Projekt 
»Vreme ni ovira za bivanje na prostem« jim letos lepša dni v vrt
cu. Tu imajo vsak svoj dežni plašč, dežnik in gumijaste škornje. 
Ven se odpravijo v vsakem vremenu, se tako spoznavajo s spre
menljivimi vremenskimi pogoji, se na njih privajajo, a tudi hodi
jo po lužah, se lovijo z dežniki, se sprehajajo in pri vsem tem ne
izmerno uživajo. Tako je otrokom hkrati omogočeno tudi veliko 
gibanja na svežem zraku, kar krepi njihovo zdravje in jih spod
buja k vsem novim aktivnostim, povezanim z dežjem.

Tina Čimžar in Verica Cizerle

V vrtcu Levček v Podbočju otroci iz skupine Metuljčkov pred 
dežjem ne bežijo, ampak ga izkoristijo za nova spoznanja in 
celo za igro.

Brežiški citrarski orkester
Že od leta 1999 deluje citrarski orkester Glasbene šole Bre

žice, ki trenutno šteje 23 članov. Citrarji smo stari od 10 do 
20 let. Smo edini tak orkester v Sloveniji. Vodi ga gospa Ani
ta Veršec. Skupaj vadimo enkrat tedensko dve uri in imamo 
že kar velik nabor pesmi. Igramo vse - od ljudskih pesmi 
do popevk. Kmalu načrtujemo tudi snemanje in izdajo zgo
ščenke ljudskih pesmi.

Pred kratkim smo se odzvali povabilu in se predstavili v 
oddaji »Na zdravje«. Snemanje za nas ni bilo mačji kašelj, a 
je vseeno potekalo veselo in sproščeno. Odigrali smo ljudsko 
pesem. Preživeli smo lepo popoldne v Ljubljani in ni nam 
žal, da smo se udeležili snemanja, ker je bila za nas to nova 
in zanimiva izkušnja. Takšne priložnosti nikar ne zamudite. 
Lahko si nas ogledate v petek, 23. novembra, ob pol devetih 
zvečer na nacionalni televiziji.

Anja Urek,
učenka OŠ Artiče in predsednica citrarskega orkestra

D.O.O.Derma Art
[PL LASERSKI KABINET

Lasersko odstranjevanje poraščenosti, kapilar, 
pigmentacij, aken, celulita in fotopomlajevanje.

Tel.: 07/49 66 044, GSM: 031 681 401

Carbo tretma
Nov, edinstven način za odstranjevanje 

in preprečevanje celulita.

hm

Zaradi svojega pozitivnega učinka na ožilje je 
Carbo tretma edini anticelulitni tretma 

primeren za vse, ki imajo poleg 
celulita izražene razširjene kapilare in vene.

Obrtna ulica 24, 8250 Brežice
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NAPOVEDI
Kultura
22. november

Brežice - otroška gledališka predstava »Zlati ključek« 
v izvedbi pripovednega gledališča gdč. Bazilike, ob 17. uri, 
klub Mladinskega centra

Krško - predstavitev knjige dr. Ivana Stoparja »Za graj
skimi zidovi«, ob 18. uri, avla osrednje knjižnice

Brežice - predavanje z naslovom »Pogrebni običaji Keltov 
ob sotočju Save in Krke«, predavala bo arheologinja Alenka 
Jovanovič, ob 19. uri, mali avditorij Posavskega muzeja 

Sevnica - gledališka predstava - črna komedija »Prigode 
dobrega vojaka Švejka« v izvedbi Šentjakobskega gledališča, 
ob 19.30, kulturna dvorana

23. november
Bistrica ob Sotli - odprtje razstave likovnih del 27. med

narodne otroške likovne kolonije »trgatev 2007« s podlitvi- 
jo nagrad in kulturnim programom, ob 17. uri, večnamen
ski prostor šole

24. november
Sevnica - koncert učencev petja Glasbene šole Sevnica, 

ob 19. uri, dvorana glasbene šole
Razbor - »Razborski večer« z gostjo dr. Meto Tavčar, ob

19.30, dom krajanov
Trnovec - družabna prireditev ob 10. obletnici delovanja 

KD Franc Požun Zabukovje, ob 19. uri, gasilski dom

25. november
Krško - dobrodelni koncert za pomoč misijonarju - do

mačinu Tonetu Kerinu pri gradnji šole na Madagaskarju, ob
15.30, Kulturni dom

27. november
Krško - predstavitev knjige »Luč, tema in naše sence« av

torjev Cilke in Janeza Roškerja, ob 17. uri, Dvorana v parku

29. november
Sevnica - veseloigra »V varstveno delovnem centru je vese

lo« v izvedbi varovancev VDC, ob 17. uri, kulturna dvorana 
Sevnica - odprtje stalne zbirke »Kamni govorijo«, ob 18. 

uri, grad

3. december
Brežice - pogovor z Benko Pulko in predstavitev njenega 

življenjskega potopisa »Pocestnica«, ob 19. uri, dvorana Savi
ce Zorko v knjižnici

Prireditve
24. november

Brežice - praznovanje 10-letnice ustanovitve Mladinske
ga centra Brežice s fotografsko razstavo, za zabavo bo skrbel 
duet Bor Marolt in Matjaž Predanič, ob 20. uri, klub MC 

Sevnica - koncert »Mama manka z Rock Otočec fanti«, 
predskupini Diastema in Ultra, ob 21. uri, Mladinski center

24. in 25. november
Krško - dvodnevna etnološko-muzejska delavnica na 

temo »Dediščina v turizmu: etnološka dediščina v rokah lju
biteljev«; odprtje razstave (24.11) ob 19. uri, Dvorana v parku 

Brezovska Gora - delavnica zdravljenja s kristali in ka
mni, od 9. ure dalje, Vrbov Log

27. november
Brezovska Gora - »Portugalski večer« - predstavitev te 

države v sliki, besedi, glasbi in njenem najbolj znanem vinu 
portovcu, ob 19.30, hram Vrbovega Loga

30. november
Brežice - srečanje v okviru projekta »Pridi in povej«, po

govor o različnih vrstah odvisnosti, g katerimi se srečujemo, 
ob 18. uri, sejna soba Mladinskega centra

Kino servis Brežice
Četrtek, 22.11., in petek, 23.11., ob 18. uri Petelinji zajtrk, nova 

slovenska komedija, nagrajena letos na festivalu v Portorožu, in ob 
20. uri Domovina junakov, vojna drama; sobota, 24.11., in nede- 
ja, 25.11., ob 18. in 20. uri Petelinji zajtrk; četrtek, 29.11., in pe

tek, 30.11., ob 18. uri Varuškin dnevnik, komedija, in ob 20. uri 
Gospod Brooks, triler; sobota, 1.12., in nedelja, 2.12., ob 18. uri 
Varuškin dnevnik, in ob 20. uri Ugrabitev, triler.

Kulturni dom Krško
Petek, 23.11., ob 18. uri Gospod Brooks, kriminalni triler; 

sobota, 24.11., ob 18. uri Sicko, dokumentarni film, in ob 20. 
uri Gospod Brooks; nedelja, 25.11., ob 18. uri Sicko; petek,
30.11., ob 20. uri Zvezdni prah, romantična komedija; sobota,
1.12., ob 20. uri Neustrašna, kriminalka; nedelja, 2.12., ob 18. 
uri Gasilca pred oltarjem, komedija.

Kulturna dvorana Sevnica
Petek, 23.11., ob 18. uri Super hudo, komedija; sobota,

24.11., ob 19. uri Izdajalec, vohunski triler; petek, 30.11., ob 
18. uri Bournov ultimat, akcijski triler; sobota,1.12., ob 19. uri 
Žaga 4, grozljivka.
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Ko so predstavniki Koroške trgovine, nekajmesečni lastniki 
Vina Brežice, zapuščali upravno poslopje, so meni nič, tebi nič, 
s sten pobrali dragocene umetniške slike Miroslava Kuglerja, 
Franja Stiplovška ter drugih avtorjev in pobasali so spominska 
darila, od ur do različnih kipov, ki jih je podjetje prejelo za svo
je jubileje. S sabo so odpeljali celo nekaj pohištva. Tudi to pri
ča o kulturni ravni koroških trgovcev, ki bi morali vse predme
te oziroma intelektualno lastnino vrniti, če bodo novi lastniki 
uspeli s tožbo.

Nivo Celje čisti brežine Save ob PIE Blanca. Tovornjaki in 
kombiji tega podjetja so na ozki cesti Sevnica-Blanca strah in 
trepet domačinov, saj vozijo tako, kot da so edini gospodarji ce
ste. Voznica iz Gornjega Brezovega je potožila, da jim je že dva
krat »zbežala« na travnik. Kaj pa, če se ne bi imela kam umak
niti? Res da čas pomeni denar, ampak Nivo bo v tem prostoru 
zaslužil dovolj, tudi če malo pritisne na zavoro!

Komunalci in cestarji se pogosto radi izgovarjajo, da česa niso 
mogli narediti zaradi vremena. Da niso dokončali svojega 
dela na vogalu Lamutove ulice v Brežicah, bodo težko krivi
li vreme, saj je, kot pravijo tamkajšnji jezni prebivalci, cesta 
takšna že od velike noči, zdaj pa se približujejo božični pra
zniki. Namesto božično-novoletne čestitke jim bodo poslali 
položnice za presekane pnevmatike na svojih avtomobilih.

Sevniškega svetnika Andreja Hafnerja je zanimalo, koliko je 
iz proračuna namenjeno Godbi Sevnica, ker so včasih dotaci
je skrite v različnih postavkah. »Rad bi zvedel, koliko je zares 
dobila,« se je obrnil na svetniškega kolega in predsednika god
be Andreja Štriclja. Taje z nasmeškom odvrnil: »Kot ZARES 
odgovarjam samo zares!« In pokazal na novo ploščico z ime
nom nove Golobičeve stranke, v katero sta z Jožetom Železni
kom prebegnila iz svetniške skupine LDS.

Na razstavi slik Bojana Sumraka v galeriji Ana so obiskovalci 
lahko na platnih občudovali mična in postavna telesa brhkih 
mladenk, ki jih je uprizoril slikar. Na pripombo, da so včasih 
slikarji občudovali in zatorej tudi upodabljali bolj močne de
kline baročnih oblin, je slikar hladnokrvno pojasnil, da z upo
dabljanjem vitkih teles porabi manj platna.

Objestneži - bi lahko rekli tistim nočnim razgrajačem, ki se 
ob koncu tedna izživljajo po brežiških ulicah. Skoraj vsakokrat 
se v noči s petka na soboto lotevajo cvetja in drugih predme
tov, ki jim pridejo pod roko in prazna cvetlična korita na mostu 
pri vodovodnem stolpu so že vsakdanjost. Zadnji konec tedna 
pa so se nočni vandali lotili še električnih omaric. Eno od njih 
so razbili, hkrati pa podrli 13 betonskih stebrov, ki pri stavbi 
Upravne enote v mestni gasi preprečujejo parkiranje. Kaj res ni 
nikogar, ki bi objestnežem stopil na prste?!

NAGRADNA KRIŽANKA
Nagrade

Nagrade, ki jih poklanja časo
pis SavaGlas za pravilno rešitev, 
prejmejo:

1. nagrada - bon Kopitarne Sev
nica v vrednosti 20 evrov 
Kristina Hervol,
Brežina 40, 8250 Brežice

2. nagrada - stenska ura 
Kristina Suša,
Sromlje 3a, 8256 Sromlje

3. nagrada - zgoščenka
Metod Papež,
Dol. Boštanj 61,8294 Boštanj

Pravilna rešitev prejšnje nagra
dne križanke v vodoravnih vr
sticah se glasi:
OPRAH, KRONE, LESAR, 
VESELO, MOŠT, IJ, POMA
RANČA, SKOMARJE, OPS, 
ARTIST, KOBRA, LEO, TIM, 
DREN, MP, ENOCEVKA, IS- 
KROLOV, RC, ETUI, VIR, UŠI, 
REŠETO, SPREJ, AVALA, ANI- 
KA.

Geslo:
VESELO MARTINOVO

Rešitev nagradne križanke (ne 
le gesla) pričakujemo do petka, 
30.11.2007, na naslov: SavaGlas, 
Trg izgnancev 12,8250 Brežice s 
pripisom “Nagradna križanka”.

Ob pravilno rešeni križanki na
pišite ime, priimek, točen na
slov, lahko pa tudi davčno šte
vilko!

Fotokopij križanke ne upošte
vamo!
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gimnastika

Mlade Brežičanke državne prvakinje
Ruše - Na državnem prvenstvu v moški in ženski športni gimnastiki so konec 
tedna v Rušah nastopili telovadci brežiškega TD Sokol in krškega RAIN-a. Oboji 
so se dobro odrezali, brežiška ekipa je dobila državne prvakinje, krška pa podpr- 
vakinje. Na tekmovanju ni bilo brežiške »zlate generacije«, ki pa bo kljub slabim 
pogojem za trening kljub vsemu nastopila to soboto na Holyjevem memorialu, ki 
bo v telovadnici Gimnazije Brežice.

Odlični rezultati kažejo^ na 
dobro delo s podmladkom v 
klubu in na veliko podporo 
staršev, saj so svoje telovad
ce spremljali v velikem številu 
ter bučno navijali zanje. Žal pa 
tokrat prvič po 30 letih ni bilo 
na tekmovanju najboljših bre
žiških telovadk »zlate genera
cije«, katerim omejeni pogo
ji treniranja po izgubi lastne 
telovadnice več ne dovoljuje
jo vadbe zahtevnejših prvin in 
tako zgubljajo na konkurenč
nosti.

Tekmovanja so se uspešno 
udeležile tudi telovadke Gi
mnastičnega društva RAIN 
Krško. Urška Štus je v mno-

Državne prvakinje iz brežiškega Sokola 
goboju v članski konkurenci movalnega sistema se je v
osvojila 6. mesto in v nedelj
skem finalnem nastopu po po
sameznih orodjih DP na pre
skoku dosegla 7. mesto. V 5. 
stopnji nivojskega tekmoval
nega sistema je v mnogoboju 
odlično nastopila Ana Vodeb 
ter se med posameznicami 
uvrstila na 3. mesto, Lara Ži- 
bert pa je osvojila 5. mesto. 
Ekipa v postavi Vodeb, Žibert 
in Metelko je v ekipnem delu 
tekmovanja 5. stopnje NTS 
osvojila 2. mesto in naslov 
ekipnih viceprvakinj.

V 3. stopnji nivojskega tek-

mnogoboju posameznic kot 
najmlajša Rainova telovadka 
predstavila Nastja Modic in 
osvojila odlično 26. mesto.

kros
Vid Zevnik na EP

Velenje - V soboto so pote
kale kvalifikacije za nastop na 
evropskem prvenstvu v kro
su. V mladinski konkuren
ci je prepričljivo zmagal atlet 
brežiškega FIT-a Vid Zev
nik, ki je v odlični formi in je 
zopet pokazal svoj talent ter 
pripravljenost. Zmaga mu je 
prinesla uvrstitev v državno 
reprezentanco, ki bo prihod
nji mesec odpotovala v Špa
nijo na EP v krosu. Po tekmi 
je Vid povedal: »Najprej sem 
diktiral visok tempo. Tekmo
valci so mi v začetku še sle
dili, a že v drugem krogu po
pustili, sam sem nadaljeval s 
svojim tekom in zmaga je bila 
na dlani. V Španiji si želim 
prebiti med prvih deset mla
dincev v Evropi.«

karate

Hypo pokal 2007
Sevnica - Karate klub Hypo iz Sevnice je v soboto orga

niziral 9. mednarodni karate turnir za veliko nagrado HYPO 
POKAL 2007. V tamkajšnji športni dvorani so se tekmovalci in 
tekmovalke med seboj pomerili v katah posamezno in ekipno 
ter v športnih borbah posamezno po kategorijah po mednaro
dnih pravilih svetovne zveze WKF.

Organizator je v dvorano privabil kar 332 tekmovalcev in 
tekmovalk 44 klubov iz petih držav in sicer iz Hrvaške, Itali
je, Avstrije, s Slovaške in iz Slovenije. Slabo vreme, predvsem 
zapore cest, pa so onemogočile prihod še nekaterim ekipam. 
Tako je doma ostalo več kot 250 prijavljenih tekmovalcev pred
vsem iz hrvaškega primorja, BiH ter s Poljske, iz Nemčije, 
zgornje Avstrije in Češke. Kljub temu so številni obiskovalci 
lahko videli številne reprezentante in nosilce medalj z evrop
skih in svetovnih prvenstev.

Prevlada slovenskih klubov je bila prisotna skoraj na vseh 
boriščih. Na turnirju so nastopili tudi številni posamezni slo
venski reprezentanti, letošnji mladinski in članski državni pr
vaki iz Slovenije, Italije in Hrvaške.

Aljoša Orač, član karate kluba Hypo, je bil najboljši kadet, 
ki je osvojil štiri medalje. Tudi med ekipami je bila najboljša 
ekipa članov Karate kluba Hypo v postavi Denis Orač, Marko 
Stopar in Rok Črepinšek, ki je prepričljivo premagala vse svoje 
nasprotnike, v finalu tudi ekipo Gornje Radgone, katere člani 
so v slovenski karati reprezentanci.

Odlično se je predstavil tudi Miha Cvelbar, ki je nastopil v 
kategoriji članov +80 kg,ki je na koncu osvojil 2. mesto, kar je 
pohvale vredno glede na dejstvo, daje šele pred kratkim napol
nil 18 let in se že uspešno kosa z veliko starejšimi tekmovalci.

Karate klub Hypo sicer ni pristal na stopničkah, je pa bil 
najuspešnejši klub posavsko-dolenjske regije.

Člani Karate kluba Triglav 
iz Brestanice so osvojili šest 
medalj. V kategoriji mlajših 
deklic do 35 kg je bronasto 
medaljo osvojila Anja Grilc, 
bogatejši za bronasto odličje 
pa so bili še Janoš Špan v ka
tegoriji mlajših dečkov do 40 
kg, Samanta Zbiljski v kate
goriji starejših deklic do 45 kg, 
Saša Venek pri kadetinjah do 
57 kg in Andrej Pajk pri čla
nih do 80 kg. Srebrno medaljo 
je v kategoriji starejših deklic 
do 50 kg osvojila Valentina 
Kukovičič.

Aljoša OračDržavne podprvakinje iz krškega RAIN-a

AVTOMOBILIZEM
Renault Tvvingo G

Po 14 letih je prvi Tvvingo 
kljub številnim popravkom in 
kpotnim operacijam moral v 
Zasluženi »pokoj«. Prostor je? 
Prepustil popolnoma novemu 
Kodelu, ki odslej prihaja iz to
varne Revoz v Novem Mestu, 
kjer se proizvaja ne samo za 
^aš, pač pa za vse trge, kjer je 
Prisoten. Dejstvo, na katerega 
s° (smo) lahko ponosni prav 
Vsi, saj gre za model današnjih 
^ni in ne kako licenčno sesta
vljanko ali podobno zadevo.

Še več, »novodobna katrca« 
^ kar tako od muh. To je re- 
s9o vozilo, predvsem sodob- 
^°> ki vozi v korak s časom in 
j!® ponuja le eno ali dveh raz- 
'čic, pač pa širok izbor mo-

^lotor:
' bencinski štirivaljnik 
'prostornina: 1149 cm3 
' največja moč: 
lQ0 KM (74 kW)
' navor: 145 Nm pri 3000/
ntin

delov, med katerimi najde
mo celo pravega športnika z 
oznako GT, več motorjev (pr
vič v paleti Tvvingo tudi die- 
selskega) in zelo dolg seznam 
opreme.

Z novo generacijo je prišla 
nova preobleka. Ne več tako 
predrzna, ampak bolj všečna 
širšemu krogu kupcev. Stil
sko nov model sicer nadalju
je družinske obrise, a opušča

tisto bizarnost, ki jo je ozna
čevala samosvoja oblika pred
hodnika, čeprav ohranja ne
katere poteze, ki nedvoumno 
ohranjajo vez s preteklostjo. 
Sem poleg ostalih prav gotovo 
sodita vratni kljuki.

Nekam na tesno mu sedaj 
pristoji definicija »mestnega 
malčka«, saj je zrastel tako po 
velikosti kot po ponudbi se
rijske in dodatne opreme, s

»hormonsko« injekcijo pa po
stal tudi pravi mišičnjak. Prej 
omenjeni GT premore kar 100 
KM. Ko govorimo o komajda 
3,60 m dolgem ter 980 kg tež
kem trivratniku, se kar same 
ponudijo besede »pravi strup 
v mali flaški«. Čeprav so po 
predhodniku posegale pred
vsem predstavnice nežnega 
spola, so se po novem pri Re
naultu očitno odločili, da to 
ni dovolj. Novi Tvvingo od
slej ponujajo tudi v različici 
»alla matriciana« oziroma s 
pekočim okusom, ki bo ma
mil predvsem mlajši del mo
ški kupcev.

S turbo polnilnikom ima 
1.2-litrski motorček kar 100

Zmogljivosti:
- najvišja hitrost 189 km/h
- pospešek 0-100 km/h: 9,8 s
- poraba po podatkih pro
izvajalca: 7,8/4,9/5,9 l/100km
- testno povprečje:
8,01/100 km

KM, ki jih pridela 
pri 5500 obratih mo
torne gredi v minu
ti, medtem ko naj
večji navor 145Nm 
doseže nekoliko prej, 
pri 3000 obratih mo
torne gredi v minuti.
Poleg manjše porabe, 
povprečna tovarni
ška je 5,9 litra/lOOkm, 
se lahko pohvali tudi 
z nizkimi izpušnimi vredno
sti CO,. Le 140 g/km je že v 
skladu "s prihajajočimi evrop
skimi direktivami EU4.

Vožnja je pravi užitek. Mo
tor je živahen, rad se zavrti do 
najvišjih vrtljajev, kjer zarjove 
kot športnik. Do končne hi
trosti brez oklevanja enako
merno pospešuje. Ker je lega 
na cesti dobra, je pričakovan 
tudi odličen odziv na vse voz
nikove zahteve. Reagira hitro 
in natančno, ob priganjanju 
pa se lahko zgodi, da zadnji 
del rahlo odnese.

Že po prvih prevoženih ki

lometrih boste imeli obču
tek, da so novemu Twingu GT 
mestne ulice preozke in da 
se bo bolje znašel na vijuga
sti cesti zunaj mesta, kjer vam 
bo ponudil tudi pristen uži
tek in neposreden odnos s ce
sto. Cena Tvvinga GT brez do
datne opreme je 11.580 evrov, 
kar morda ni ravno malo. A 
ne zanemarino, da gre za kon
centrat, katerega edina kon
kurenca bi lahko bila Panda 
100HP, ki pa po ceniku zah
teva kar tisoč evrov več. Pa še 
slovenska ni...

Aleksander Krebelj
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Brežice
Dogajanja okoli 
skladišča radioaktivnih 
odpadkov in 

nadomestila za 
jedrski objekt

Že več let si občina Brežice za
vzema za pravico do nadomesti
la za omejeno rabo prostora zara
di jedrskih objektov, ki so v naši 
neposredni bližini in tudi sam 
se kot župan močno zavzemam 
za to. Ker zadnje čase opažam, 
da se na sejah občinskih svetov 
ob tem vprašanju želi predvsem 
prati umazano politično perilo, 
menim, da se kot župan moram

obrniti na javnost.
Naj poudarim, da od same iz

gradnje NEK in pričetka njene
ga delovanja leta 1981 pa vse do 
leta 2003 občina Brežice ni do
bivala nobenega nadomestila. V 
letu 2003 je občina Brežice začela 
dobivati nadomestilo prav na po
budo takratnega župana Andreja 
Vizjaka. Takrat so vse tri občine 
v Posavju sklenile dogovor, da se 
renta za začasno skladiščenje ra
dioaktivnih odpadkov, ki je tre
nutno na lokaciji NEK, deli tem 
trem občinam po ključu na šte
vilo prebivalcev. Občina Breži
ce od tedaj prejema nekaj tisoč 
evrov letno (za zadnje obdobje 
850.504 evrov).

Prav tako pa občina Breži
ce s tem, ko je vstopila v posto
pek raziskav za lokacijo odlagali
šča NSRAO dobiva nadomestila 
v vrednosti približno 233.000 
evrov. Seveda smo v raziskavah 
za pripravo predloga odlagali
šča v naši občini precej za Kr
škim, razlog za to je opustitev 
prve ponujene lokacije v Glo
bokem. Ta lokacija ni bila spre
jemljiva za prebivalce tega ob
močja, zato smo po skrbnem in 
tehtnem razmisleku, ki je seveda 
zahteval svoj čas, ponudili drugo

Aktualno v občini Brežice
lokacijo za odlagališče. Ves ta čas 
Občina Brežice aktivno sodeluje 
pri samem umeščanju odlagali
šča v ta prostor, saj se zavedamo, 
da je NEK del našega okolja in da 
se moramo glede tega vprašanja 
tudi odgovorno obnašati.

Seveda pa se v zadnjem času 
pri nas to vprašanje ponovno 
močno politizira, vse bolj kaže, 
da se tako kot prej v Globokem, 
želi na račun vprašanja lokacije 
odlagališč NSRAO in rente nabi
rati politične točke.

Na eni strani postavljajo meni 
kot županu nove zahteve, za ka
tere je že vnaprej jasno, da jih ne 
morem realizirati. Tako postav
lja zahtevo občini predsednik 
SLS Brežice g. Ivan Sušin, da mo
ramo dobiti rento za vsa leta za 
nazaj, po drugi strani pa ne na
redi ničesar, ne poda nobenega 
konstruktivnega predloga, niti 
ne predstavi svoje zahteve svo
jemu strankarskemu kolegu, go
spodu Janezu Podobniku, resor
nemu ministru, pristojnemu za 
to vprašaje...

Prav tako drugi svetniki pre
ko medijev zavajajo javnost z ne
utemeljenimi obtožbami, da je 
minister za gospodarstvo izdal 
občino Brežice s sklepanjem ne

kih dogovorov. Državna uredba 
o merilih za določitev višine na
domestila zaradi omejene rabe 
prostora na območju jedrskega 
objekta, za katero se trdi, da je 
nepravična do občine Brežice, je 
bila sprejeta pod vladavino prej
šnje vlade g. Ropa.

Seveda pa vsa ta dogajanja ne 
bi bila nič posebnega, če ne bi ne
kateri svetniki bili zelo kritič
ni do sosednje občine, ker je bila 
uspešna pri pogajanjih z vlado. 
Sam menim, da takšen način ni 
dober, saj se v Brežicah spet pre
piramo med seboj in si mečemo 
polena pod noge, namesto da bi 
»strnili vrste« in skupaj nastopi
li v pogajanjih z vlado. Vse bolj je 
očitno, da je posameznikom po
membnejša lastna kratkoročna 
politična promocija in korist kot 
pa resno zavzemanje za dobrobit 
naše občine.

Zato ponovno pozivam vse 
svetnice in svetnike, da vsak po 
svojih močeh v svojih strankah 
prispevamo k temu, da skupaj 
dosežemo čim več koristi tako 
za Brežice kot za celotno Posav
je. Upam in verjamem, da vsi 
delamo tako, kot smo obljubili - 
predvsem za dobrobit vseh ljudi, 
ki živijo na tem področju.

Oblikovan predlog dve
letnega proračuna

(Vir: Občina Brežice)

Pripravljen je osnutek prora
čuna občine Brežice za naslednji 
dve leti. Letos se uvaja nov sistem 
sprejemanja proračuna, ki poleg 
dveletnega plana proračuna pri
naša tudi predstavitev in razgr
nitev proračuna. Odlok o pro
računu se daje v petnajstdnevno 
javno razpravo, tej razpravi pa 
sledi sprejemanje proračuna v 
občinskem svetu.

Proračuna za naslednji dve 
leti sta dobro zastavljena, poskr
beli smo tako za investicije, ki 
večajo razvojne potenciale naše 
občine, kot tudi za splošne druž
bene zadeve, posebej za socialno 
varstvo, predvsem za program 
pomoči na domu, ki smo ga pri
čeli izvajali prvič v lanskem letu.

Kljub povečanju investicij 
nam je uspelo zagotoviti enak 
delež sredstev za socialo, zvišal 
se je tudi delež sredstev za pomoč 
na domu. Ta povišanja sredstev 
nam omogoča večji proračun za 
leto 2008, ki je v primerjavi z le
tošnjim višji za približno 7 mili
jonov evrov.

SavaGas, 22.11.200j_

Ivan Molan

Mnoge investicije smo prija
vili na razpise evropskih skladov, 
od katerih pričakujemo sredstva 
za sofinanciranje projektov in 
gradenj. Kljub uspešnosti na raz
pisih se je potrebno zavedati, da 
je pri velikih investicijah zajeten 
tudi lastni delež sredstev, zato 
je izredno velikemu proračunu 
navkljub potrebno racionalizira
ti porabo sredstev.

Ivan Molan, 
župan

L občina brežice

SDS

Andrej Vizjak

Dejanja in ne le besede
Po približno 12 letih politič

nih izkušenj tako v opoziciji kot 
na poziciji sem navajen politič
nega delovanja in obnašanja po
litične konkurence. Povsem nor
malno je, da opozicija kritizira 
oblast, išče njene šibke točke in 
uporablja instrumente politične
ga boja. Predvsem pa je logično, 
da si opozicija prizadeva priti na 
oblast in udejanjiti tisto, za kar se 
zavzema in torej ne le besedičiti.

Za utrjevanje ugleda Slovenije 
in njen razvoj je ključno, da po
litične stranke sodelujejo takrat, 
ko gre za pomembne državotvor
ne projekte (npr. predsedovanje 
EU) in pri prizadevanjih za utr
jevanje in dvig ugleda Slovenije 
v mednarodnem okolju. Slednje 
je še toliko lažje, če je Slovenija 
po praktično vseh mednarodnih 
primerjavah mlada, uspešna in 
hitro razvijajoča se država. Po
glejmo le nekaj podatkov. Slove
nija še nikoli v zgodovini ni be
ležila tako visoke gospodarske 
rasti (lani 5,7 %, v prvi polovi
ci letošnjega leta celo 6,5%), ki jo 
poganjata izvoz in domače inve
sticije. Letos dosegamo najviš
jo delovno aktivnost in najnižjo 
stopnjo brezposelnosti v primer
javi s celotnim obdobjem slo
venske tranzicije. V Sloveniji se 
je stopnja registrirane brezpo
selnosti v obdobju delovanja te 
vlade (december 2004 - avgust 
2007) znižala od 10,4% na 7,4%,

pri čemer se je v Posavju brezpo
selnost znižala z 11,6% na 8,6%. 
Tudi plače so realno rasle in sicer 
v letu 2005 za 3,5%, v letu 2006 
za 2,5% in v letu 2007 za 4,6%. V 
uspešnih podjetjih bo poslej mo
žna tudi delitev dobička med za
poslene na podlagi posebnega 
zakona, ki ga je že pripravilo Mi
nistrstvo za gospodarstvo.

Zaboli pa me kot Slovenca, če 
se v proti vladni histeriji, ki smo 
ji bili priča v zadnjem času, nere
snične in krivične formulacije iz 
objavljene ocene stanja opozicij
ske SD po različnih kanalih (pe
ticije slovenskih novinarjev...) 
razširijo po vsej Evropi. Name
sto da bi se z evropskimi ministri 
pogovarjali o vsebinskih vpraša
njih in rešitvah prihodnosti, mo
ramo pojasnjevati, da vlada ni 
postavila spomenika pred vladno 
palačo, da nima lastniških dele
žev v slovenskih medijih, s kate
rimi bi jih kontrolirala, da vlada 
nima država cenzure, taborišč za. 
Rome in da ne sankcionira no
vinarjev, ki o tem poročajo. Ne
utemeljeno so očrnjene razme
re v Sloveniji in s tem prizadeta 
podoba naše države v Evropi in 
svetu ter po nepotrebnem oteže
na uspešna izvedba slovenskega 
predsedovanja EU.

Ko zadeva torej pride tako 
daleč, se postavi vprašanje, ali 
ni bolje za Slovenijo, da prevza
me oblast nekdo drug. To je po 
moji oceni tudi ključni razlog, da 
je predsednik vlade omenil mož
nost odstopa vlade. Vendar go
spe in gospodje iz opozicije, ki so 
dolgi in ostri po jeziku in ki jim je 
vse jasno, ne želijo prevzeti obla
sti in odgovornosti ter udejanjiti 
tistega, za kar se programsko za
vzemajo in kar so obljubljali vo
livcem. Le taktizirajo in prera
čunavajo, ali se jim eno leto pred 
volitvami politično »splača« pre
vzeti oblast. Če bi bila opozicija 
z SD na čelu pripravljena sedaj 
prevzeti oblast, bi bila odločitev 
predsednika vlade glede odsto
pa bistveno lažja. V takšnih raz
merah, ko opozicija noče oblasti, 
predčasne volitve pa so nereal
ne, se je predsednik vlade odločil 
preveriti podporo v parlamen
tu. Aktualna vlada ne beži pred 
odgovornostjo in napornim de
lom med predsedovanjem in v 
zadnjem letu mandata, zato vsi 
ministri delamo s polno paro in 
upamo, da bo ta streznitev pripo
mogla, da je krepitev ugleda Slo
venije v Evropi in svetu skupna 
naloga pozicije in opozicije.

mag. Andrej Vizjak

LDS
LIBERALNA DEMOKRACIJA 

SLOVENIJE

Posavska pokrajina
V kratkem bo državni zbor 

razpravljal o svežnju pokrajin
skih zakonov, ki naj bi jih po na
povedih tudi sprejel. Kljub števil
nim skeptikom, ki trdijo, da bo 
pokrajin v Sloveniji preveč in pre
dragih, kar bo vplivalo kot dodat
ni pritisk na davkoplačevalce in 
seveda, če se bo »vladna kriza«, ki 
jo je povzročil premier sam, neza
dovoljen z izidi volitev in rezultati 
referenduma, umirila.

V brežiškem LDS smo bili 
in smo še vedno prepričani, da 
mora Posavje postati tudi urad
no pokrajina, saj bi lahko v na
sprotnem primeru veliko izgu
bili tako institucionalno kot tudi 
razvojno. Zato smo tudi bilo po
budniki ustanovitve Sveta posav
skih občin, tega je sedaj že dobrih 
deset let, pa tudi podpisa dekla
racije političnih strank nekaj let 
kasneje. Svet posavskih občin naj 
bi usklajeval pomembne razvoj
ne poglede Posavja, z njegovim 
delovanjem bi postopno prido
bivali izkušnje za dobro delova
nje regije.

Žal je bilo njegovo delovanje 
samo nekaj let sorazmerno uspeš
no, kasneje smo za svet lahko sli
šali le preko delovanja komisije za 
izgradnjo HE, ki še vedno uspeš
no deluje in je edina svetla točka 
delovanja regije ta hip.

Tako pomembna vprašanja 
kot je Letališče Cerklje, PHOE- 
NIX, odlagališče NSRAO in ne
kateri drugi, pa se rešujejo v vsa
ki občini posebej ali pa kabinetno 
in netransparentno, zato prihaja 
tudi do medijskih obračunavanj 
med posavskimi politiki, očit
kov glede sedeža, rent in podob
no. Slaba popotnica za dobro in 
uspešno bodočo regijo Posavje.

Kolikor nam je znano, se svet 
zadnjih let niti ne sestaja, vodijo 
in sklicujejo pa ga župani občin. 
Take regije, ki bi bila samo na 
»papirju« in bi povzročala na
daljnje zdrahe in razvojne pro
bleme, ter bolj razdvajala kot 
povezovala posavsko prebival
stvo, pa tudi v LDS ne podpi
ramo.

Za svetniško skupino LDS 
J.Avšič

Slovenska ljudska stranka

SOCIALNIF2S
tSEnEHI

Življenje na obrobju 
schengena

Zavedamo se, da smo z vsto
pom v EU pridobili pravice in 
obveznosti. Ena od teh je tudi iz
vajanje schengenskega zakonika. 
Zgrajeni so mejni prehodi po do
ločenih standardih, nekatere po
vršine so razvrednotene (degra
dirane). Ljudje, ki živijo ob meji, 
nimajo možnosti vplivati na ta 
dogajanja. S L septembrom je 
Slovenija vključena v »SIS ena 
za vse«. Kako ta informacijski 
sistem v praksi deluje, smo vi
deli zadnji konec tedna v avgu
stu. Blokada mejnih prehodov, 
10-km čakajoče kolone vozil, za 
številne potnike ni bilo poskrb
ljeno. Zakonik govori tudi o iz
vajanju nadzora, če nastanejo 
»izjemne in nepredvidljive oko
liščine«.

Na okrogli mizi: «Kaj nam 
prinaša schengen?«, ki je po
tekla pretekli teden v Brežicah, 
smo zastavili vprašanje držav
nemu sekretarju, kaj se bo zgo
dilo na mejnih prehodih 21. de
cembra, ko bo schengen deloval 
v celoti. Ali se bo ponovila agoni
ja na mejnih prehodih, ki ne bre
meni samo potnike, ampak tudi 
nas domačine. Prebivalci v kra
jih ob meji so izpostavili pove
čano uporabo javnih poti, veli
ko število kontrol in opozorili na 
obnašanje policistov.

Menimo, da si mora obči
na Brežice in vsim ki »čutimo 
schengen«, prizadevati za izbolj
šanje življenja ljudi ob meji in 
hkrati kontinuirano opozarja
ti institucije in odgovorne osebe, 
ki uresničujejo zakone, na šte
vilne težave in odprta vprašanja 
v obmejnem pasu - na obrobju 
schengena.

Rajka Križanac, 
svetniška skupina SD
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Aktivna Slovenija

DeSUS
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Neodvisna lista 

svetnikov Brežice
Zadnje čase v javnosti vse bolj 

odmeva vest, da ima vlada teža
ve, zakaj le? Glede na vse oko
liščine je najbolj verjetna ugo
tovitev, da ima vlada težave z 
ljudstvom, ki je postalo vse manj 
poslušno, verjetno ga bo potreb
no zamenjati.

Kaj pa brežiško vodstvo, s čim 
pa ima to težave? Verjetno se niti 
ne sprašuje, saj če se v občini ne 
dogaja nič, tudi odgovarjati nima 
zakaj, še manj pa se je potrebno 
spraševati. Pa vendar, sprašuje
mo se drugi, kje so se zatakni
le vse predvolilne obljube, še bolj 
pa to, kje se skriva brežiški go
spodarski razvoj, kije po zadnjih 
podatkih v naši državi uspešnejši 
kot kadarkoli, ampak ga naša ob
čina bore malo občuti.

Vendar pa, pomembno je, da 
se uspešno kadruje, to pa, pa če
prav pri borcih, saj je na vseh po
dročjih jasna slika, kako uspešen 
kader se zbira okoli nas, sicer pa 
že pregovor pravi: «Gliha vkup 
štriha.«

Za neodvisno svetniško skupino 
Franc Golobič

SEG
STRANKA EKOLOŠKIH GIBANJ SLOVENIJE

Svetlobno onesnaže
nje in predlog možne 

rešitve
Kaj je svetlobno onesnaženje?
Po zelo poenostavljeni defi

niciji gre za nepotrebno potrato 
energije za osvetljevanje različ
nih objektov. Koliko energije gre 
v nič in koliko nepotrebnih stroš
kov s tem ustvarimo, zelo dobro 
prikazuje izračun porabe energi
je za osvetlitev vsem dobro znano 
upravne stavbe KRKE v Novem 
mestu, kot je izmeril in izračunal 
g. Andrej Mohar iz Društva za 
temno nebo. Fasada stavbe upra
ve je osvetljena s 60 cd/m2 (okoli 
3000 luksov) - za primerjavo, naj
bolj osvetljene ceste imajo lahko 2 
cd/m2. Ena mala fasada je samo z 
ene strani osvetljena s 13 HID ža
rometi, vsak ima 1800W, v tleh p3
so vgrajenišetalnižarometi. Skup
na ocenjena moč je 23.400 W pluS 
še okoli 3000 W za talne žarom3' 
te, kar je skupaj okoli 26.000 ^ 
Če bi Krka plačevala električ
no energijo po gospodinjski tari
fi (okoli 0,1 evra/kWh) potem b1 
v enem letu za elektriko za osvet
litev ENE same fasade porabil3 
4200 ur x 26,4 kW x 0,1 evra/kW3
= 11.088 evrov! Po grobem izr3' 
čunu je strošek električne ener
gije za osvetlitev ENE same Krki
ne fasade v 10 letih okoli 110.00 
evrov.

Takšna nesmiselna potratno^ 
energije je ozko povezana tudi ' 
področjem dogajajočih se podneb
nih sprememb. Energije pač ne do
bimo brez poseganja v okolje..- ...

Ozrimo se okoli sebe in opaž’ I 
bomo, da tudi v svoji neposredn 
okolici nepotrebno razmetavam0 
z energijo, ko osvetljujemo objej
te cele noči... čez celo leto. • • 0 
setletje...

Kaj lahko storimo? •
SEG predlaga, da so kultur3 

in sakralni objekti estetsko osve 
ljeni le od večera do polnoči- * 
polnoči naj bo javna razsvetlja 
le na eni tretjini moči oz. interl 
zivnosti.

Ob uporabi energetsko va 
nih žarnic, usmerjeni svetlobi^, 
omejitvi časa osvetljevanja so P' 
hranki ENORMNI in okolje
ohranjeno. ?

Bo kdo predlogu prisluhnil- . 
Mag. Hrvoje T. Oršn
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Napovednik prireditev

Y0UR PERSONAL ENTERTAINER 
www.eventim.si

T1:l.f-f'QNSKA PRODAJA VSTOPNIC ‘

CALL CENTER
031 349 000
pon-pet / 9h-18h

:: Bajaga - Mediapark - Ljubljana 
:: Električni orgazam - Tvornica Kulture - Zagreb - Hrvaška 
” Rihanna - Beogradska Arena - Beograd - Srbija 
::PinkFloyd-Celjski dom-Celje 
:: Tango Sediccion - Festivalna dvorana GH Union - Ljubljana 
:: Marilyn Manson - Wienner Stadthalle - Dunaj - Avstrija 
:: Laibach - Mediapark - Ljubljana 
" Jose Carreras, Michael Bolton& Tony Cetinski - KC Dražena Petroviča -Zagreb - Hrvaška 

:: Pankrti - Dvorana Tivoli - Ljubljana 
50Cent - Dom Sportova - Zagreb - Hrvaška

Magnifico
Grande Finale

TOP dogodek 30.11.2007 Magnifico izda nov album Grande Finale

MAGNIFICO! Grandiozni Grande Finale
Petek, 30. november, bo v Sloveniji poseben dan. Takrat bo namreč v izjemni nakladi 
100.000 izvodov izšla nova plošča priljubljenega Magnifiea z naslovom Grande Finale. 
Izid plošče bo postavil nov mejnik na slovenskem glasbenem prizorišču, saj bo velika 
naklada priložena dnevnemu časopisu Delo, tako da jo bodo vsi kupci in naročniki 
dobili brezplačno! Tak, vsekakor posebni način izida, je pač samo še en dokaz, da novi 
album Magnifiea ne gre jemati kot nekaj vsakdanjega, pač pa ravno nasprotno.

Že s prejšnjim albumom Export-lmport je Magnifico poskrbel za presežke. Plošča namreč ni bila izjemno priljubljena le v 
Sloveniji, pač pa tudi v 49 državah po svetu! Prav zato Magnificu, ki je Grande Finale pripravljal kar dve leti, zdaj ni manjkalo 
mamljivih ponudb za svetovne premiere albuma po različnih velemestih po zemeljski obli, tako da je bila odločitev, da album 
vseeno najprej izda v Sloveniji, celo za njegove najbližje sodelavce presenetljiva. Magnifico pravi: »Ponosen sem, da bom 
imel svetovno premiero plošče, kasneje pa še koncert prav v Sloveniji. Morda kakšni poslovneži ocenjujejo moje dejanje kot 
nespametno in verjetno bi se marsikomu zdelo bolj zveneče, če bi napovedal premiero v New Yorku ali Beogradu, ampak jaz 
sem vedno dajal domu in domovini prednost.« Za dom in domovino bo torej prvo darilo izid plošče 30. novembra. Sicer pa je v 
teh dneh Magnifico polno zaseden s svojo novo spremljevalno skupino. Z novo zasedbo bo 23. decembra nastopil v ljubljanski 
dvorani Tivoli, 25. decembra pa še v mariborski Festivalni dvorani. Vstopnice so že v predprodaji, za SavaGlas: Jure Pezdirc

HlilllllilfliHIM-!

EROS & AMOR V 
SLOVENIJI! Erotični
sejmi že dolgo predstavljajo 
sestavni del turistične ponudbe 
mnogih sodobnih evropskih 
prestolnic, saj zanimanje zanje iz 
leta v leto narašča. Z veseljem vam 
sporočamo, da se bo letos med 
sproščene evropske države na tem 
področju vpisala tudi Slovenija s 
prvim pravim erotičnim sejmom na 
sončni strani Alp. Med 7. in 9. 
decembrom se bo v Celju odvijal 
prvi erotični sejem v Sloveniji. 
Vsekakor vredno ogleda - vstopnice 
so že v predprodaji.

BIG FOOT MAMA 29.
oktobra 2007 smo dočakali težko pričakovani 
studijski album Big Foot Mame imenovan 
»VAZNO, DA ZADANE«. Upamo, da bo 
»zadelo« tudi vas na koncertu v Novem 
mestu, 7. decembra ob 20-ih v Športni dvorani 
Marof. SavaGlas v sodelovanju z Eventim Sl 
d.o.o. vas nagrajujeta z 2X1 vstopnico za 
navedeni koncert. Pravilno odgovorite na 
vprašanje ter izpolnjeni kuponček pošljite na 
naslov: SavaGlas, Trg izgnancev 12, 8250 
Brežice, najkasneje do 30.11.2007.
Nagrajenki za dve brezplačni vstopnici 
za TANGO SEDUCCION - 25.11.2007 v 
Hali Tivoli v Ljubljani sta: Katja Bezjak iz 
Sevnice in Nina Košorok iz Ljubljane.
Vstopnico dvignita z osebnim 
dokumentom na dan koncerta na 
blagajni HaleTivoli.

Koliko albumov je izdala 
Big Foot Mama?
A: 6 B: 19

I (Obkrožite pravilno črko odgovora.)
I Ime

Priimek

Naslov

Telefon

Nagrajenci bodo objavljeni 
_ _vnasle_dnjjštevilki_SavaGI_asa. _

Ni večje bolečine, 
kot v dneh žalosti 
nositi srečnih dni spomine.
(A. Dante)

ZAHVALA
Ob izgubi našega dragega moža, atija, ata Pepija, tasta, 

strica, svaka, bratranca in botra

JOŽETA ŠAVRIČA
iz Sel pri Dobovi

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem, ki so nam 
stali ob strani v najtežjih trenutkih. Hvaležni smo njegovim zdravnikom za dolgoletno 
zdravljenje in nudeno prvo pomoč. Hvala vsem, ki so se poslovili od njega, ga pospremi
li na zadnjo pot, mu poklonili cvetje, sveče in darovali za svete maše, nam pa izrekli pisna 
in ustna sožalja ter nam vsestransko pomagali. Vsem in vsakomur posebej še enkrat iskre
na hvala.

V tihi žalosti: vsi njegovi

NAROČILNICA
SAVA GLAS - časopis za širšo posavsko deželo 

Trg izgnancev 12,8250 Brežice 
Tel.: 07-49-91-254,07-49-91-250 

Fax.: 07-49-91-253
Elektronska pošta: komerciala@radio-brezice.si ' 

Naročam/o časopis SAVA GLAS

Ime in priimek_____________________________________

Podjetje(naziv in naslov)

Davčna številka podjetja 

Zavezanec za DDV

Kraj Poštna št.

Ulica Telefon

Datum Podpis

Število izvodov

, Naročnina skupaj s PTT stroški znaša 0,88 EUR. Naročni- I 
sko razmerje je sklenjeno za najmanj eno leto. Preklic naroč- j

V SPOMIN
Na nebu bodo ptički žvrgoleli, 
tebi, draga mama, bodo pesem peli, 
mi pa si bomo zaman želeli, 
da bi slišali tvoj glas.
Odšla si tja, kjer ni bolečin, 
a nate ostal bo večen spomin.

24. novembra bo minilo žalostno leto, odkar nas je za 
vedno zapustila draga mama in baka

BRANKA VUCAJNK
iz Rigonc

Hvala vsem, ki postojite ob njenem grobu, ji podarite cvetje, prižigate sveče in se poklo
nite njenemu spominu.

Žalujoči: hčerka Jasna z družino

V SPOMIN

25. novembra bodo minila tri 
žalostna leta, odkar je k večnemu 
počitku odšla naša ljuba žena in 
mama

JOŽICA SATLER
iz Brežic

Zahvaljujemo se vsem, ki jo ohranjate v lepem spominu, 
ji prižigate sveče in postojite ob njenem preranem grobu.

Mož Franc ter sinova Uroš in Aleš

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega

VINKA NOVAKA
iz Brežic

se iskreno zahvaljujemo našim dragim sosedom, prija
teljem in znancem, g. Lešu za organizacijo pogreba, go
vorniku, g. župniku za obred, pevcem in trobentaču za za
igrane melodije, njegovim sodelavcem s Policijske postaje 
Brežice in Sevnica, klubu Maksa Pirca za zaigrano Tiši
no ter cvetličarni Tina. Posebej se zahvaljujemo vsem za
poslenim v Domu starejših občanov Krško za vso nego in 
lajšanje njegovih bolečin. Hvala vsem, ki ste darovali sve
če in cvetje ter se poklonili našemu pokojniku. Na zadnje 
hvala tudi vsem, ki ste nam kakor koli pomagali ter nam 
lajšali bolečine v najtežjih trenutkih, pa vas nismo pose
bej imenovali.

\(

——-

Časopis SavaGlas - časopis za širšo posavsko deželo izdaja Radio Brežice d.o.o., Trg izgnancev 12, 8250 Brežice
Odgovorna urednica: Lidia Zbašnik 

Izhaja vsak drugi četrtek. Cena izvoda je 1 EUR (239,640 SIT).
Naslov uredništva: Trg izgnancev 12, 8250 Brežice - telefon: 07/49-91-250, telefax : 07/49-91-253 - Elektronska pošta: sava.glas@radio-brezice.si 

Komerciala: Suzana Petrovič; telefon: 07/49-91-255 - Elektronska pošta: suzana.petrovic@radio-brezice.si 
Naročniški oddelek - telefon 01/58-80-276, elektronska pošta: narocnina@salomon.si 

Oblikovanje in računalniški prelom: Miloš Radosavljevič, Igor Tršelič - Tisk: SET d.d., Vevška c. 52, Ljubljana 
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. Število tiskanih izvodov: 5.000 

Vsebine na straneh Lokalne skupnosti pripravljamo ob podpori Ministrstva za kulturo RS.
Na podlagi Zakona o DDV ( Ur.List RS št. 89/98 ) sodi časopis med proizvode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%.
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Danes bo na severovzho
du še večinoma sončno, dru
god pa pretežno oblačno, v 
zahodni Sloveniji bo pone- 

že rahlo deževalo.
Jutri bo oblačno, dež se 
na zahodu okrepil in čez 

dan širil nad osrednjo Slove
nijo. Na vzhodu bo še suho 
in občasno sončno.

Petek Sobota Nedelja
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Radio Sevnico & Veseljak Dolenjska


